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PRACA

BUDOWNICTWO

Tak będzie wyglądał most łączący Wilanów z Wawrem

Gmina zaskarżyła 
wstrzymanie prac

\\\ PIASECZNO

W środę, 24 maja, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego 
wstrzymał prace przy przebudowie Skweru Kisiela oraz remoncie 
ulicy Kościuszki. Gmina wykonuje jego polecenie, ale równocześnie 
zaskarża jego decyzję.

T ydzień temu ze Skweru Kisiela 
zaczęli zwijać się robotnicy. Szyb-

ko udało nam się ustalić, że to PINB 
wstrzymał prace. 

– Powodem wstrzymania robót są 
liczne przemieszczenia (ścian) elemen-
tów konstrukcyjnych szczególnie na 
parterze i na trzecim piętrze budynku 
przylegającego bezpośrednio do placu 
budowy Sądu Rejonowego w Piasecznie 
– mówi nam Edyta Frączak, Powiatowy 
Inspektor Nadzoru Budowlanego. – Na 
inwestora nałożyłam obowiązek przed-
stawienia w ciągu 30 dni, od dnia, w któ-
rym niniejsze postanowienie stanie się 
prawomocne, ekspertyzy budowlanej 
dotyczącej budynku Sądu Rejonowego 
w Piasecznie, która m.in. ma zawierać 
przyczyny pogorszenia stanu technicz-
nego ścian ze wskazaniem przyczyn 
ich wystąpienia i określeniem, czy kon-
strukcja budynku nie została naruszona 
i czy dalsze jego użytkowanie nie zagra-
ża bezpieczeństwu ludzi i mienia – tłu-
maczy Edyta Frączak.

Postępowanie administracyjne zo-
stało wszczęte na wniosek Dyrektora 
Sądu Rejonowego w Piasecznie

Ruszy rozbudowa

\\\ PIASECZNO
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\\\ PIASECZNO

W poniedziałek wieczorem, 
na stacji w Piasecznie, po raz 
kolejny  znaleziono pocisk  
z okresu II wojny światowej. 

Na miejsce, po przeciwnej stronie 
torów co dworzec, przybyły poli-

cja, straż miejska, straż ochrony kolei 
oraz patrol saperski. Ewakuowano 
dworzec, wstrzymano ruch pociągów,  
zablokowano ruch na ulicy Dworcowej. 
Patrol saperski przybył na miejsce po 
20, a odjechał o 21. Pocisk wywieziono 
na poligon.

W styczniu 2016 roku pociski zna-
leziono koło kładki dla pieszych przy 
dworcu.

Skąd się biorą pociski na torach? 
W czasie Powstania Warszawskiego 
na torach, w okolicy między Zalesiem 
Górnym a Jeziorkami, jeździł niemiecki 
pancerny pociąg. Czy pociski, które zna-
leziono przy stacji, pochodziły z niego, 

nie wiadomo, należałoby ustalić, czy 
były tego samego typu, co te używane 
przez Niemców w pociągu.

JG
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AKTuALNOŚCI

Zgłoś projekt do 11 czerwca

\\\ PIASECZNO

Do 11 czerwca można zgłaszać 
swoje pomysły do Budżetu 
obywatelskiego, które  
po weryfikacji przez Urząd 
i głosowaniu mieszkańców 
wejdą do budżetu na 2018 rok.

Gmina Piaseczno w zeszłym tygo-
dniu zorganizowała szereg spotkań 

w szkołach w Piasecznie, na których od-
powiadano na pytania mieszkańców.

\\\   Harmonogram
Zgłaszanie projektów trwa od 8 ma-

ja i zakończy się 11 czerwca. Zgłoszony 
projekt, jeżeli przejdzie weryfikację 
urzędników, zostanie dopuszczony do 
głosowania, które odbędzie się mię- 
dzy 1 września a 1 października. Wy- 
niki zostaną ogłoszone do 6 paździer-
nika.

Głosować mogą wyłącznie pełno-
letni mieszkańcy miasta Piaseczno, 
nie muszą być zameldowani, ale mu-
szą udokumentować zamieszkanie 
na terenie gminy, chociażby poprzez 

udostępnienie faktury za telefon czy 
media z adresem. Zgłaszać projekt mo-
gą natomiast wszyscy pełnoletni, pod 
warunkiem że będzie dotyczył miasta 
Piaseczno.

Zarówno głosowanie, jak i zgłasza-
nie projektów może odbywać się przez 
Internet oraz drogą tradycyjną, np. w 
kancelarii UMiG.

Piaseczno zostało podzielone na 
4 strefy, każda strefa ma do rozdyspo-
nowania po 250 000 zł. Dodatkowo 
400 000 zł zostało przeznaczone na 
projekty ogólno miejskie.

Pomysł zależy od mieszkańców, 
mogą to być kosze na śmieci, place za-
baw, oświetlenie czy zrobienie chod-
nika. Mogą to być także projekty kul-
turalne, takie jak pikniki sąsiedzkie czy 
teatrzyki dla dzieci.

Aby pomóc mieszkańcom w wy-
cenie projektu (jeden projekt nie mo-
że przekroczyć kwoty 100 000 zł), na 
stronie piaseczno.budzet-obywatelski.
org Gmina zamieściła cennik miejski, 
z którego dowiemy się, ile kosztuje po-
stawienie leżaka miejskiego, huśtawki, 
koncert czy 10 m2 chodnika.

Do projektu (formularz ma 4 stro-
ny) musimy dołączyć listę poparcia, co 
najmniej 15 osób.

\\\   Czemu zgłaszać?
Weryfikacja projektów potrwa do 

końca lipca. Na czym będzie polegać? 
Urzędnicy będą sprawdzać, czy nasz 
pomysł spełnia wymogi formalne.

Przede wszystkim musi istnieć 
techniczna i technologiczna możliwość 
realizacji, a projekt nie może być nie-
zgodny z planami i strategiami Gminy. 
Miejsce, w którym chcemy projekt zre-
alizować, nie musi należeć do Gminy, 
ale wówczas musimy dołączyć zgodę 
właściciela terenu. Projekt powinien być 
ogólnodostępny. Musi być także możli-
wość zrealizowania go w jednym roku 
budżetowym. Wszystkie warunki są do-
stępne na bardzo przystępnej i czytelnej 
stronie piaseczno.budzet-obywatelski.
org.

Urzędnicy, jeżeli stwierdzą jakiś 
błąd, np. brak zgody właściciela grun-
tów, nie będą odrzucać wniosku, tylko 
poinformują o tym pomysłodawcę i po-
proszą o uzupełnienie.

o tym, że w Piasecznie nie ma bu-
dżetu obywatelskiego, a być powinien, 
pisaliśmy już w listopadzie 2015 ro-
ku. Czemu Bo jest taki ważny? Przede 
wszystkim oddaje on część budżetu do 
dyspozycji mieszkańców, a projekty, 
które wygrają, cieszą się dużym popar-
ciem społecznym. A naszym władzom 
pokaże, czym są zainteresowani miesz-
kańcy i czego potrzebują. Czy ważne 
są dla nich chodniki, kultura czy może 
oświetlenie? Dlatego tak ważne jest, 
abyśmy składali swoje projekty.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Spotkanie o BO w Gołkowie

Patrol saperski z pociskiem odjechał 
ok. 21

\\\ P0wiat na sygnale

\\\ Policjanci z Piaseczna otrzymali 
informację, że w jednej ze znanych 
drogerii doszło do kradzieży perfum 
i wód toaletowych. łączna wartość 
skradzionych kosmetyków to niemal 
600 zł. Materiał z kamer monitoringu 

pozwolił mundurowym na ustalenie 
wizerunku mężczyzny podejrzewanego 
o kradzieże. Podczas patrolu policjanci 
rozpoznali sprawcę, gdy wchodził do 
drogerii. Został zatrzymany. 37-latek 
zaprzeczał, że ma cokolwiek wspólne-
go ze sprawą, jednak po przeszukaniu 
jego bagażu okazało się, że wewnątrz 
znajdują się perfumy. Torba posiadała 
specjalne wyposażenie mające zmylić 
alarm. 
\\\ Podczas legitymowania 24-latka 
policja z Piaseczna znalazła w jego 
dokumentach ponad gram marihua-
ny. Mężczyzna trafił do celi. W Tar- 
czynie natomiast policja zatrzymała 
35-latka, który podejrzewany jest o do- 
konanie kradzieży karty bankoma-

towej i wypłacenie z niej ponad 4 tys. 
zł. Udało się odzyskać część skradzi-
onych pieniędzy, a złodziej trafił do 
aresztu. obaj mężczyźni są obywatelami 
Ukrainy.
\\\ W niedzielę policja zatrzymała na 
terenie Konstancina trzech kierujących 
będących pod wpływem alkoholu. 
50-letni mężczyzna jadący na rowerze 
miał 2,5 promila, 45-latek kierujący 
skuterem miał 3 promile, a 38-letni ki-
erowca samochodu – 2,2 promila. W 
Czersku natomiast doszło do wypadku, 
w którym poszkodowany został 55-letni 
motocyklista. Kierowca bmw prawdo-
podobnie nie zauważył motocyklisty i 
podczas zawracania potrącił go. Moto-
cyklista trafił do szpitala.

Kolejny pocisk

Dla najmłodszych
\\\ gÓRa KalwaRia

Żłobek powinien być gotowy  
do połowy lipca.

Zgodnie z zapowiedziami w maju 
gmina ogłosiła przetarg na adap-

tację żłobka w ramach budowy Samo-
rządowego Przedszkola Integracyjnego 
znajdującego się przy ulicy Generała Jó-

zefa Bema 1 w Górze Kalwarii. Zamówie- 
nie obejmuje wykonanie, dostawę oraz 
montaż całego wyposażenia żłobka.

W piątek nastąpiło otwarcie ofert, 
wpłynęła jedna, opiewająca na blisko 49 
tysięcy złotych. Wymagany termin rea-
lizacji adaptacji to najpóźniej 14 lipca 
2017 roku. Do żłobka powinna uczęsz-
czać dwadzieścioro dzieci.

Tekst i zdjęcie RL

Samorządowe przedszkole powiększy się o żłobek

O g ł O s z e n I e
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P an Waldemar mówi, że pszczołami 
zainteresował się przypadkiem. 

Można jednak śmiało stwierdzić, że 
pasję do pasiastych owadów, odziedzi-
czył… wraz z ulami.

– Dziadek postawił u mnie te ule, 
przyjeżdżał do mnie i sam się nimi zaj-
mował. Ale pewnego dnia powiedział, 
że już nie da rady przyjeżdżać i że muszę 
ule przejąć – mówi pan Waldemar.

Pan Waldemar, wraz z ulami przejął 
pszczele rodziny. Musiał się więc szyb-
ko nauczyć, jak obchodzić się z tymi 
niezwykłymi owadami. Wraz z nauką 
przyszła fascynacja, pasja i miłość oraz 
przede wszystkim ogromna wiedza na 
ich temat.

Z pasji narodził się pomysł stworze-
nia sklepu stacjonarnego. Pan Walde-

mar posiada sklep z paszami i skład bu-
dowlany, wygospodarował więc część 
na sklep pszczelarski.

– Mamy ule, miodarki, sita, podku-
rzacze i ubrania – mówi właściciel no-
wego sklepu. – Jeżeli czegoś nie mamy, 
możemy szybko sprowadzić – dodaje.

Na naszym terenie pszczelarzy 
jest coraz więcej. Specyfika regionu 
powoduje, że nasze miody są niezwy-
kłe. ogromna ilość nieużytków, sadów, 
kwitnące w końcówce sezonu nawło-
cie oraz brak wielohektarowych mo- 
noupraw, powodują, że nasz powiat 
może stać się krainą miodu. Ponieważ 
region należy do bogatszych w kraju, 
pojawia się także wielu pszczelarzy 
amatorów, którym nie zależy na du-
żym zysku. Jedyne miejsce, gdzie mogą 
kupić potrzebne produkty i akcesoria,  
to Internet, a tam nikt im nie doradzi, 
w hodowli pszczół natomiast wiedza 
to podstawa. Nikt nie doradzi lepiej, niż 
człowiek, który pszczoły kocha i wie  
o nich wszystko.

Z pasji do pszczół
W Solcu k. Baniochy, gmina Góra Kalwaria, powstał właśnie 
pierwszy w promieniu kilkudziesięciu kilometrów  sklep  
dla pszczelarzy. otworzył go pasjonat pszczół, który wie o nich 
chyba wszystko.

\\\ WILANÓW

W czwartek Wojewoda 
Mazowiecki wydał pozwolenie 
na budowę mostu, który 
połączy Wilanów z Wawrem. 
Będzie to najbardziej wysunięta 
na południe przeprawa  
w Warszawie.

Południowa obwodnica Warszawy, 
czyli S-2, kończy się dzisiaj na ulicy 

Puławskiej. GDDKiA stara się o Zezwo-
lenia na Realizację Inwestycji Drogowej 
ZRID dla kolejnych odcinków PoW od 
węzła Puławska do węzła Lubelska. 
W lutym pisaliśmy, że pozwolenie na 
budowę do tej pory otrzymało tylko za-
danie wzmacniania tunelu szlakowego 
I linii metra w rejonie ul. Płaskowickiej 
i al. KEN.

W czwartek 25 maja GDDKiA otrzy-
mała pierwszy ZRID na nowy odcinek 
PoW, czyli na budowę mostu. Dla po-
zostałych odcinków PoW Wojewoda 
prowadzi postępowania zmierzające do 
wydania decyzji ZRID.

Most stanie pomiędzy Wałem Za-
wadowskim (tam gdzie zaczyna się ul. 
Włóki) a Wałem Miedzeszyńskim (w 
okolicy zbiegu z ulicą ogórkową). W ra-
mach ZRID zostanie zbudowany most, 

a dokładniej dwa niezależne obiekty 
pod każdą z jezdni oraz dwie pochylnie 
zapewniające komunikację pomiędzy 
ścieżką rowerową zlokalizowaną na 
Wale Zawadowskim a ścieżką rowero-
wą na moście.

Przeprawa będzie miała 1,5 km 
długości.

Most przez Wisłę stanowić będzie 
jednocześnie dolne przejścia dla dużych 
zwierząt. 

– W ciągu najbliższych tygodni Wy-
konawca, zgodnie z warunkami kon-
traktu, przedstawi harmonogram robót 
oraz rozpocznie roboty, zaczynając od 
prac przygotowawczych, takich jak wy-
cinka drzew, wykonanie tymczasowych 
dróg dojazdowych – czytamy w komu-
nikacie GDDKiA.

Południowa obwodnica Warszawy 
na odcinku od węzła Puławska do wę-
zła Lubelska ma być gotowa w sierpniu 
2020 roku.

Joanna Grela

\\\ WILANÓW

W najbliższych tygodniach 
ruszy przebudowa drogi 721 
(ul. okulickiego ) w Piasecznie. 
We wtorek wykonawca 
inwestycji – firma Skanska S.A.  
i MZDW podpisały umowę  
na realizację zadania. 

Z akres robót obejmie rozbudowę 
2 km odc. drogi  pomiędzy skrzy-

żowaniem z ul. Mleczarską i ul. Po-
wstańców Warszawy a krzyżówką z 
ul. Julianowską.  Termin zakończenia 
budowy to luty 2019 r. Koszt inwesty-
cji to kwota blisko 22 mln zł. Środki w 
całości pochodzą z budżetu Samorządu 
Województwa Mazowieckiego.

W ramach inwestycji wybudowana 
zostanie dwujezdniowa trasa z nową 
nawierzchnią,  nowe odwodnienie jezd-
ni, zjazdy do posesji, sieć kanalizacyjna 
i wodociągowa. Mieszkańcy zyskają 
chodniki i ścieżki rowerowe po obu 
stronach drogi, oraz nowe przejścia dla 
pieszych, które zostaną wyposażone 
w elementy bezpieczeństwa ruchu, tj. 

azyle dla pieszych. Przebudowa oraz 
budowa nowych sygnalizacji świetlnych 
znacznie poprawi bezpieczeństwo za-
równo kierowców, jak i pieszych. Nowa 
droga będzie dostosowana do obsługi 
ruchu tranzytowego.

Pierwsze prace powinny się roz-
począć na przełomie czerwca i lipca br. 
W połowie czerwca Skanska przejmie 
plac budowy i rozpocznie prace przy-
gotowawcze. Będą one polegały prze-
de wszystkim na przygotowaniu placu  
budowy, odhumusowaniu i wycince 
drzew kolidujących z inwestycją. Jak 
zapewnia wykonawca na czas przebu-
dowy drogi odcinek ul. okulickiego po-
zostanie przejezdny w obu kierunkach. 
Z uwagi na duży zakres prac prosimy o 
zachowanie szczególnej ostrożności i 

stosowanie się do czasowej organizacji 
ruchu.

Przebudowa ul. okulickiego w Pia-
secznie jest pierwszym z trzech etapów 
zaplanowanych do realizacji inwestycji 
na drodze 721. Kolejnym etapem będzie 
budowa nowego przebiegu drogi wraz  
z obwodnicą Lesznowoli i węzłem 
S7. Zadanie zostanie zrealizowane w 
ramach RPo WM na lata 2014-2020. 
ostatnim, trzecim etapem będzie prze-
budowa 5 km odc. drogi od Piaseczna do 
Konstancina Jez., na którym aktualnie 
trwają prace projektowe.  

Informacja prasowa/ 
BP UMiG Piaseczno

xxxxxx Inspektor Nadzoru, wielo-
krotnie zgłaszał inwestorowi przebudo-
wy Skweru i Kanału Piaseczyńskiego pi-
semnie, już w listopadzie 2016 r., pogar-
szanie się stanu technicznego budynku, 
które ten pozostawił bez rozpatrzenia.

Gmina Piaseczno, która jest inwe-
storem, zleciła taką ekspertyzę. Nato-
miast rzeczoznawca budowlany, który 
22 maja dokonał wstępnych oględzin 
budynku Sądu, stwierdził, że większość 
pęknięć to szczeliny dylatacyjne, czyli 

takie, które zostały stworzone celowo w 
konstrukcji budynku, dla usprawnienia 
pracy elementów konstrukcyjnych, a 
stan budynku nie zagraża bezpieczeń-
stwu.

– Gmina zaskarżyła decyzję PINB o 
wstrzymaniu prac do Wojewódzkiego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego jako 
nieuzasadnioną – mówi nam łukasz 
Wyleziński, kierownik Biura Promocji 
i Informacji Gminy Piaseczno.

Nie wiadomo czy postanowienie 
PINB wydłuży termin zakończenia prze-
budowy ulicy Kościuszki, która miała 
potrwać 6 tygodni.

– W dniu dzisiejszym tj. 29.05.2017 
r. zażalenie zostało przekazane do 
WINB-u w celu dalszego rozpatrzenia 
– powiedziała nam Edyta Frączak w 
poniedziałek.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Most Południowy 
ma pozwolenie

Gmina zaskarżyła 
wstrzymanie prac

Ruszy rozbudowa

SOLEC S.J., 
Skład Wielobranżowy 

Budowlano-Przemysłowy, Pasze
Solec 141, 05-532 Baniocha

Tel. 22 727 59 77, 
Kom. 731 440 420

e-mail: solec141@gmail.com

Wykonawca inwestycji – firma 
Skanska S.A i MZDW podpisują   
umowę na realizację zadania
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Pierwsze prace  
powinny się rozpocząć 
na przełomie czerwca  

i lipca br

Most stanie pomiędzy 
Wałem Zawadowskim, a 
Wałem Miedzeszyńskim

dokończenie ze str. 1
dokończenie 

ze str. 1
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Rozkład jazdy 
z niespodzianką

Rozmawiajmy 
z dziećmi

Referendum 
niewiążące

\\\ LESZNOWOLA

Zmieniony na początku maja 
rozkład jazdy lokalnej linii 
autobusowej L1 utrudnił 
życie uczniom podróżującym 
komunikacją publiczną.

Autobus kursuje od piaseczyńskiego 
dworca do Janek. Na trasie linii jest 

zlokalizowana między innymi szkoła w 
łazach. Część uczniów, a także pracow-
ników placówki korzysta z tej lokalnej 
linii w drodze do i ze szkoły. Dotych-
czasowy rozkład jazdy był w miarę 
komfortowo skorelowany z rozkładem 
szkolnych dzwonków. Sytuacja pasa-
żerów zmieniła się z początkiem maja.

– Pierwszego dnia po długim week-
endzie czekała mnie niemała niespo-
dzianka. omal nie spóźniłam się do 
pracy – mówi jedna z nauczycielek. 
– Rozkład jazdy się zmienił, a nie było 
wcześniej żadnej informacji ani w au-
tobusach, ani na przystanku – zaznacza.

\\\   Cztery minuty dla ucznia
Stosunkowo niewielkie zmiany w 

godzinach kursowania utrudniają czy 
wręcz uniemożliwiają skorzystanie z 
kursu uczniom szkoły. Dotychczas au-
tobus odjeżdżał z przystanku „łazy 

– szkoła” w kierunku Piaseczna kilka 
minut po godzinie 15 oraz 16. Z tych 
kursów korzystali uczniowie i nauczy-
ciele wracający po lekcjach do domu. 
Najpopularniejszy kurs po godzinie 15 
został przesunięty na godzinę 14.54. 
Lekcja w szkole kończy się o godzinie 
14.50 w związku z tym nawet w sezonie 
letnim dotarcie na czas na przystanek 
jest trudne, zważywszy na konieczność 
dotarcia do szatni, zmiany obuwia i doj-
ścia na przystanek. W sezonie jesien-
no-zimowym stanie się to już zupełnie 
niemożliwe. Kolejny kurs o 15.54 daje 
uczniom 9 minut od dzwonka, co już 
szanse zdążenia na autobus zwiększa, 
choć nadal zmusza do pośpiechu.

\\\   Konsultacje jeszcze  
możliwe

Zrozumiałym jest, że układający 
rozkłady jazdy pracownicy Zarządu 
Transportu Miejskiego w Warszawie 
nie mogą brać pod uwagę wszystkich 
instytucji znajdujących się na trasie 
przejazdu poszczególnych linii. Jednak 
linie lokalne zdają się kierować nieco 
innymi zasadami. Tak jak dostosowuje 
się liczbę kursów do zapotrzebowania 
wśród mieszkańców (w przypadku linii 
stołecznych będzie to zwiększona liczba 
kursów w godzinach szczytu, a mniej-

sza poza nimi, podczas gdy na liniach 
lokalnych poza godzinami szczytu auto-
bus może jeździć nawet raz na trzy czy 
cztery godziny, a w godzinach szczytu 
zazwyczaj raz na godzinę i na dokładkę 
często jest to jedyna linia obsługująca 
dany rejon), tak też powinno się skon-
sultować rozkład jazdy z władzami gmi-
ny, która dopłaca do transportu oraz ma 
szansę lepiej się orientować w lokalnych 
uwarunkowaniach. Zapytaliśmy ZTM, 
czy takie konsultacje zostały przepro-
wadzone w tym przypadku.

– Rozkład jazdy linii L-1 był za-
łącznikiem do warunków zamówienia 
w trakcie ogłaszania przetargu już od 
października ubiegłego roku i na tym 
etapie nie mieliśmy uwag w tym za-
kresie – informuje rzecznik ZTM Igor 
Krajnow. – W związku z tym, że umowa 
przewozowa została wdrożona z opóź-
nieniem, zamiast 1 grudnia ubiegłego 
roku dopiero 1 maja roku bieżącego, 
więc dopiero teraz wspólnie z UG Lesz-
nowola zbieramy postulaty/uwagi w za-
kresie skorygowanych rozkładów jazdy.

Innymi słowy warto zgłosić swoje 
uwagi do Urzędu Gminy Lesznowola, 
są bowiem szanse, że rozkład zostanie 
skorygowany.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Niebezpieczne zdarzenie  
przy Krauzówce zmobilizowało 
rodziców i pedagogów  
do uczulenia dzieci na kontakty 
z dorosłymi.

Wpoprzednią środę po południu 
w okolicach ulicy Bukowej w 

Zalesiu Dolnym starszy mężczyzna po-
ruszający się ciemnym samochodem 
osobowym próbował wciągnąć do auta 

ucznia czwartej klasy pobliskiej Szkoły 
Podstawowej im. Ewy Krauze. Chłopcu 
udało się uciec, powiadomił rodziców, 
a ci błyskawicznie skontaktowali się z 
policją oraz szkołą.

– Tak szybka informacja była nie-
zwykle cenna dla organów ścigania 
– chwali zachowanie matki ucznia 

rzecznik Komendy Powiatowej Policji 
w Piasecznie kom. Jarosław Sawicki. 
Przyznaje, że informacje uzyskane od 
rodziców, którzy rozmawiali o całym 
zajściu z chłopcem, pozwoliły na pewne 
typowanie podejrzanych.

– Na razie za wcześnie na dalsze infor- 
macje w tej sprawie – zaznacza Sawicki 
i apeluje do rodziców o rozmawianie z 
dziećmi na temat zagrożeń. Sami poli-
cjanci również prowadzą w tym zakre-
sie szkolenia. 

Informacja o zdarzeniu w Zalesiu 
Dolnym rozeszła się błyskawicznie w 
Internecie oraz wśród rodziców nie 
tylko Krauzówki, ale też innych szkół 
w gminie i stała się okazją do przypo-
mnienia dzieciom zasad związanych z 
bezpieczeństwem, zwłaszcza w kon-
taktach z dorosłymi, którzy nie zawsze 
mogą mieć dobre intencje.

Joanna Ferlian

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

W głosowaniu wzięło udział 
zaledwie 29% mieszkańców.

Wostatnią niedzielę mieszkańcy 
Konstancina-Jeziorny mogli 

wyrazić swoje zdanie na temat poten-
cjalnego włączenia gminy w skład me-
tropolii warszawskiej. Konstancin jako 
jedna z niewielu gmin zdecydowała 
się nie wycofywać z przeprowadzania 
referendum, po tym jak Prawo i Spra-
wiedliwość zrezygnowało z pomysłu 
utworzenia „Wielkiej Warszawy”. Mimo 
szeroko zakrojonej kampanii mało któ-
ry mieszkaniec skierował swoje kroki w 
stronę lokalu wyborczego.

W referendum wzięło udział łącz-
nie 5 670 osób, co stanowiło jedynie 
29,329% uprawnionych do głosowania. 
Próg ważności wynosi 30%, w związ-
ku z czym zabrakło około 100 głosów 
do tego, by było ono wiążące. oddano 
5 619 ważnych głosów, z których 97% 
było przeciwnych włączeniu gminy do 
metropolii warszawskiej.

Absurdalny wydaje się komentarz 
burmistrza Kazimierza Jańczuka, który 
został opublikowany na stronie inter-
netowej gminy.

– Liczby te świadczą o tym, że zde-
cydowana większość naszych miesz-
kańców jest za utrzymaniem niezależ-
ności i samorządności gminy i jej uzdro-
wiskowego charakteru – czytamy przy 
wynikach referendum.

Liczby te świadczą wyłącznie o 
tym, że w rzeczywistości, po wycofa-
niu projektu metropolii, konstancińskie 
referendum mało kogo zainteresowa-
ło i należy to powiedzieć głośno, a nie 
układać piękne, wzniosłe zdania. Teraz 
władze gminy będą musiały zmierzyć 
się z falą krytyki, która obecnie narasta. 
Część mieszkańców uważa, że gmina po 
prostu zmarnowała pieniądze, wydając 
je między innymi na plakaty, banery itp. 
Z drugiej strony osoby, które głosowały, 
zwracają uwagę na to, że niewykluczo-
ne, iż projekt PiS-u w przyszłości po-
wróci i osoby bojkotujące referendum 
jeszcze tego pożałują.

Tekst i zdjęcia RL

Plakaty nie zachęciły mieszkańców 
do głosowania
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Nowe oblicze
Gryfa
\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Burmistrz liczy na to, że prace 
budowlane uda się rozpocząć 
jeszcze w tym roku.

Z najdująca się przy ulicy Sobieskiego 
13 na Grapie w Konstancinie-Jezior-

nie zabytkowa willa została wzniesiona 
około 1905 roku. Przez wiele lat pełniła 
ona funkcję pensjonatu, przebywali w 
niej pisarze, publicyści, a także społecz-
nicy. Do lat 80. mieścił się w niej dom 
dziecka, a później została zamieszkana 

przez lokatorów komunalnych. Teraz 
budynek będzie przeznaczony na cele 
publiczne.

Po przebudowie na parterze znaj-
dzie się filia biblioteki publicznej, prze-
niesiona z ulicy Sobieskiego 5. Pierwsze 
piętro wykorzysta Konstanciński Dom 
Kultury, który będzie prowadził tu róż-
ne zajęcia artystyczno-kulturalne. Na 
drugim piętrze przewidziano umiesz-
czenie świetlicy środowiskowej, która 
wcześniej usytuowana była w budynku 

przy ulicy Sobieskiego 
6. Poziom -1 zarezer-
wowany będzie dla po-
mieszczeń socjalnych 
oraz toalet. Całkowita 
powierzchnia obiektu 
ma wynosić ponad 
700 metrów kwadra-
towych.

Koncepcja przebu-
dowy willi, po uprzed-
nich konsultacjach z 
dyrektorami placówek 
i Wydziałem oświaty, 
Kultury i Zdrowia, zo-
stała zaakceptowana 
przez Urząd Miasta i 

Gminy. obecnie powstaje dokumenta-
cja projektowa.

– Burmistrz Kazimierz Jańczuk liczy, 
że jeszcze w tym roku zostanie wybrany 
wykonawca realizujący przebudowę i 
uda się rozpocząć prace budowlane – 
informuje gmina.

Tekst i zdjęcie RL

\\\ gÓRa KalwaRia

Pierwotnie prace miały  
być zakończone jeszcze  
w listopadzie.

o późnień przy rewitalizacji skarpy 
wiślanej w Górze Kalwarii ciąg dal-

szy. Przypomnijmy, że umowa na wyko-
nanie I etapu prac została podpisana we 
wrześniu ubiegłego roku, a zgodnie z 
procedurą przetargową roboty powin-
ny zakończyć się 30 listopada. Pomimo 
wezwań ze strony gminy prace ruszy-
ły dopiero w listopadzie. Następnie w 
przebudowie skarpy przeszkodziły ni-
skie temperatury i roboty musiały zo-
stać całkowicie przerwane. Do stycznia 
udało się wyremontować mur oporowy. 
Później wykonawca wszedł na koronę 
skarpy, by rozpocząć wykonanie ciągu 
pieszo-rowerowego oraz punktów wi-
dokowych.

– Roboty zostaną wznowione nie-
zwłocznie po ustąpieniu niekorzystnych 
warunków atmosferycznych, a ich wy-
konanie zakończy się przed sezonem 
rekreacyjno-spacerowym – informował 
nas na początku tego roku burmistrz 
Dariusz Zieliński.

Po ustąpieniu mrozów roboty zo-
stały wznowione – do tej pory udało się 
wybudować ścieżkę pieszo-rowerową 
z kostki oraz płytek, zrobiono punkty 
widokowe, pojawiły się ławki, kosze na 
śmieci, latarnie oraz kamery monito-
ringu. Mieszkańcy już powoli zaczynają 
korzystać ze skarpy. Mimo wszystko na-
dal są opóźnienia i minie jeszcze trochę 

czasu, zanim będą oni mogli swobodnie 
zejść schodami w stronę Wisły.

– Niestety jeszcze się zejdzie. ogło-
szony przetarg zakładał zakończenie 
prac 30 listopada 2016 roku. Prace się 
wleką. Brak nadzoru nad wykonawcą 
powoduje, że przed wakacjami mogą 
nie skończyć – brzmi post na stronie 
„Skarpa Na Górach. Drugie życie” na 
Facebooku, której autorzy monitorują 
postępy w pracach przy przebudowie 
skarpy.

Z naszych informacji wynika, że 
oficjalnie wykonawca powinien zdążyć 
z finalizacją prac do wakacji, jednakże 
wszystko może się jeszcze zdarzyć.

– Prace na skarpie według dekla-
racji wykonawcy powinny zostać za-
kończone do końca czerwca 2017 roku. 
Jest to jednak już kolejny termin podany 
przez firmę, a wcześniejsze nie zostały 
dotrzymane – mówi nam Kierownik 
Referatu Inwestycji i Remontów UMiG 
Góra Kalwaria Katarzyna Kochańska.

Kolejnym etapem prac, po roz-
strzygnięciu przetargu, będzie budowa 
części wypoczynkowo-rekreacyjnej, w 
skład której wejdą między innymi: zada-
szona altana ze stolikami, siłownia oraz 
urządzenia gimnastyczne, place zabaw 
dla dzieci i pozostałe ścieżki.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski

W willi Gryf znajdzie się m.in. filia biblioteki

Do wykończenia pozostały schody prowadzące nad Wisłę

Pojawiły się ławki, kosze oraz latarnie

Zdążą do wakacji?

  
WSZYSTKIEGO 
NAJLEPSZEGO 

Z OKAZJI 
DNIA DZIECKA 

ZYCZY 
REDAKCJA
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„Komuna nam nie zabrała”

\\\ CZeRsK

Cztery osoby uprawiają ziemię 
w Czersku z przysłowiowego 
„dziada pradziada”. Sołtys 
Czerska postanowiła ją jednak 
wydzierżawić, bo jak twierdzi, 
ziemia należy do wszystkich 
mieszkańców wsi.

S ołtys Czerska, Urszula Wroniewicz, 
w lutym ogłosiła przetarg na dzier-

żawę nieruchomości gruntowej, którą 
od co najmniej 1961 roku użytkuje kilka 
rodzin z Czerska. 

\\\   Płacą za ziemię podatki  
od 56 lat

– W zasadzie moja rodzina użyt-
kowanie tej ziemi przez ostatnie 56 lat 
ma potwierdzone poprzez dokumenty, 
które mówią, że od 1961 roku płacimy 
za tę działkę podatki – mówi nam Ewa 
Szynkiewicz. – Ale moja rodzina użyt-
kuje nieprzerwanie to pole od czasów 
przedwojennych, na co nie mamy kwi-
tów – tłumaczy dalej.

Pani sołtys nie odpowiedziała na 
nasze pytania m.in. na to, na jakiej pod-
stawie prawnej wystawiła do przetar-
gu działkę w Czersku. Wg protokołu z 
zebrania wiejskiego w dniu 14 marca 
br. powodem ogłoszenia przetargu jest 
wyłonienie imiennego adresata decyzji 
podatkowej, widniejącego w ewidencji 
gruntów jako „Wspólnota Gruntowa”. W 
protokole pani sołtys zaznacza także, że 
przed Starostą Piaseczyńskim toczą się 
aktualnie dwa postępowania dotyczące 

ustalenia stanu prawnego tej działki, 
jedno, że działka stanowi mienie gro-
madzkie, a drugie, że stanowi nierucho-
mość wspólnoty gruntowej. Stwierdza 
jednocześnie, że działka znajduje się 
obecnie w posiadaniu mieszkańców 
wsi Czersk.

– Celem nadrzędnym dzisiejszego 
zebrania jest wybranie adresata, któ-
ry Państwa zdaniem najlepiej zadba o 
uprawę tych gruntów i opłaci podatek 
– czytamy w protokole. – Znaczna część 
społeczności lokalnej domagała się tak-

że równego dostępu do dzierżawy ww. 
gruntów, a nawet rekompensaty dla 
społeczności Czerska – czytamy dalej.

Czemu pani sołtys uważa, że do zie-
mi mają prawo wszyscy mieszkańcy wsi 
Czersk, nie wiemy. Ustawa z 1963 r. o za-
gospodarowaniu wspólnot gruntowych 
stwierdza faktycznie, że prawo użytko-
wania mają mieszkańcy danej wsi, nato-
miast uszczegóławia, którzy konkretnie. 
Wg art. 6, ust. 1 Ustawy uprawnienia do 
udziałów we wspólnocie mają osoby 
fizyczne lub osoby prawne posiadają-
ce gospodarstwo rolne, jeżeli w ciągu 

ostatniego roku przed dniem wejścia 
w życie ustawy faktycznie korzystały 
z tej wspólnoty. Nie oznacza to więc, że 
wszyscy mieszkańcy wsi mają do niej 
prawo.

\\\   Sąd zakazał oddać ziemię  
w dzierżawę

Sąd Rejonowy w Piasecznie 13 
kwietnia br. postanowił zabezpieczyć 
roszczenie osób użytkujących tę ziemię, 
poprzez zakazanie, na czas trwającego 
postępowania, Gminie Góra Kalwaria 
zawarcia umowy oddającej działkę w 
dzierżawę wskutek rozstrzygnięcia 
przetargu w dniu 14 marca 2017 r.

Postępowanie w Starostwie toczy 
się ponieważ statut wspólnoty grunto-
wej wsi Czersk w kontekście tych dzia-
łek nie jest ostatecznie uregulowany.  
W 2012 roku Burmistrz Miasta i Gminy 
Góra Kalwaria odmówił ustalenia, że na 
terenie wsi Czersk istniała wspólnota 
gruntowa. Rolnicy ze wsi Czersk, któ-
rzy użytkują tę ziemię nieprzerwanie od 
kilkudziesięciu lat, odwołali się do SKo, 
a to orzekło, że właściwym organem 
do rozpatrzenia czy jest to wspólnota 
gruntowa, czy mienie gromadzkie, jest 
starosta. W Archiwum Państwowym w 
Grodzisku Mazowieckim brak jest doku-
mentów w tej sprawie.

Mimo że pani sołtys nie wie, kto 
jest adresatem decyzji podatkowej, to 
dotychczasowi użytkownicy opłacili po-
datek od tej nieruchomości za ten rok. 
W dodatku ich rodziny robią to od 56 lat.

– Komuna nam nie zabrała tej zie-
mi, a nagle się dowiadujemy, że znaczna 
część społeczności lokalnej usiłuje to 
zrobić – mówi nam Ewa Szynkiewicz. – 
Taki będzie efekt, że się wszyscy skłóci-
my. o ziemię, którą kilkadziesiąt lat nikt 
się nie interesował, a my z niej żyjemy 
– dodaje.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Sąd Rejonowy  
w Piasecznie  

13 kwietnia br. 
postanowił zabezpieczyć 

roszczenie osób 
użytkujących tę ziemię

Przed Starostą 
Piaseczyńskim toczą 

się aktualnie dwa 
postępowania dotyczące 

ustalenia stanu 
prawnego tej działki

Sporna działka w Czersku

Kleszcze obok nas

\\\ MAZOWSZE

Gdzie w naszej okolicy jest 
najwięcej kleszczy?

Naukowcy z SGGW, którzy przyj-
rzeli się życiu kleszczy, przyznają, 

że na Mazowszu od 30 do 40 procent 
owadow jest zarażonych boreliozą. Naj-
więcej znajdziemy w lasach Kabackim i 
Bielańskim. Przypomnijmy, że jeszcze 
kilka lat temu pajęczaki te spotykaliśmy 
głównie w lasach, na łąkach i w parkach. 
obecnie coraz więcej pojawia się ich 
w miastach. Mogą je tu przynosić m.in. 
dzikie zwierzęta, która zapuszczają się 
na osiedla w poszukiwaniu jedzenia. 

– Także domowe psy i koty przyczy-
niają się do rozprzestrzeniania. Wystar-
czy, że zwierzę zgubi w przydomowym 
ogródku opitą samicę kleszcza, a już po 
kilku dniach możemy mieć w pobliżu 
kilka tysięcy jaj, z których w przyszło-
ści rozwiną się młode, głodne osobni-
ki – czytamy w komunikacie badaczy 
z SGGW.

Kleszcze roznoszą groźne choroby 
jak boreliozę, wirusowe zapalenie opon 
mózgowych, babeszjozę, anaplazmozę 
czy toksoplazmozę.  

– Mają niezwykle skuteczny sposób 
zdobywania żywicieli. Kleszcze bytują 
na roślinach na wysokości do około 1,5 
m. Im wcześniejsze stadium rozwojo-
we, tym niżej bytuje. Swoje ofiary wy-
patrują przy pomocy narządu hallera 
umiejscowionego na pierwszej parze 
odnóży. Dzięki zawartym w nim chemo-
receptorom kleszcz rozpoznaje po tem-
peraturze i zapachu, kiedy zbliża się do 
niego jakiś ciepły kręgowiec – możemy 
przeczytać w raporcie z badań.

By uchronić się przed kleszczami 
warto zakładać ubrania, które osłonią 
jak najwięcej ciała – bluzki z długimi 
rękawami, zakryte buty i długie spod-
nie. Jeśli zauważymy, że na naszym ciele 
znajduje się kleszcz, nie smarujmy go 
niczym i nie wyrywajmy na siłę. Należy 
złapać go pęsetą jak najbliżej skóry i wy-
ciągnąć wzdłuż linii wkłucia, a następ-
nie przetrzeć ranę spirytusem.        Red.

A suma ich 
czterdzieści i cztery
\\\ POwiat

Rekordowe nakłady na 
powiatowe inwestycje. W piątek 
radni dodali kolejne 6 milionów 
do budżetu inwestycyjnego.

Zatwierdzone na specjalnej sesji 
dodatkowe środki pochodzą z 

zewnętrznych dotacji z Unii Europej-
skiej i z budżetu państwa. Dodatkowe 
pieniądze umożliwią realizację ośmiu 
nowych oraz dofinansowanie jedena-
stu wcześniej zaplanowanych zadań. 
Powiat zamierza m.in. wykonać doku-
mentację dla 4 dróg powiatowych, roz-
pocznie modernizację Zespołu Szkół 
Specjalnych w łbiskach oraz przebudo-
wę Powiatowego ośrodka Interwencji 
Kryzysowej w Górze Kalwarii. 

Wkrótce ma się też zacząć remont 
drugiego piętra dawnego budynku 
łączności przy ul. Dominikańskiej w 
Górze Kalwarii – właśnie zabezpieczo-
no środki na wykonanie niezbędnej do-
kumentacji. Po zakończeniu inwestycji 
zostanie tu utworzona filia Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej. A 100 
tys. złotych powiat przeznaczy na zakup 
samochodu dla potrzeb podopiecznych 
Domów Dzieci w Pęcherzach- łbiskach.

– Cieszę się, że udało się zdobyć ko-
lejne dotacje. Praca wre, co widać go-
łym okiem – nie ukrywa zadowolenia 
odpowiedzialny za inwestycje członek 
Zarządu Powiatu Ksawery Gut. – W pla-
nie inwestycyjnym powiatu znajdują się 
obecnie aż 52 zadania za rekordową w 
jego historii sumę 44 mln zł.

Joanna Ferlian

\\\   BeZPłaTne BaDanIa
W środę 7 czerwca fundacja do walki z nowotworem jamy ustnej „Z uśmiechem przez życie” organizuje w Piasecznie 

bezpłatne badania profilaktyczne pod kątem występowania raka jamy ustnej. Będą one przeprowadzane w gabinecie przy 
ul. Puławskiej 45b. Zapisy i więcej informacji pod nr tel.: 22 711 07 63. 

\\\   KłaDKa ZaMKnIęTa
W ubiegłym tygodniu ruszyły prace remontowe kładki pieszo-rowerowej przez Jeziorkę w Parku Zdrojowym w Kon-

stancinie-Jeziornie. Prace spowodowały zamknięcie dla ruchu ciągu prowadzącego od ulic Źródlanej i Sienkiewicza do ulicy 
Elektrycznej. Najbliższa przeprawa przez rzekę znajduje się w ciągu ul. Warszawskiej i w ul. Chylickiej. Termin zakończenia 
prac to 30 czerwca. Koszt inwestycji wynosi 198 tys. zł.

\\\ w sKRÓCie
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Czego nie ma Wisła

\\\ POwiat

Spływ organizowany przez 
Piaseczyńskie WoPR pokazał 
niezwykłą atrakcyjność rzeki 
Wisły, ale również szereg 
problemów, z którymi gminy  
i powiat mogłyby sobie 
poradzić.

Zebraliśmy się w Królewskim Lesie, 
w dawnym porcie, do którego nie 

jest wcale łatwo trafić, ponieważ bra-
kuje jakiejkolwiek wskazówki przy dro-
dze, że port jest właśnie tutaj. Jan Rokita 
z Centrum Informacji Kulturalnej i Tu-
rystycznej z Góry Kalwarii opowiedział 
o atrakcjach turystycznych regionu oraz 

o wydarzeniach w ramach Roku Rzeki 
Wisły.

\\\   Wisła jest królową
Kiedy przystąpiliśmy do wodo-

wania, natrafiliśmy na drugi po ozna-
kowaniu mankament infrastruktury 
nadrzecznej, mianowicie na brak od-
powiedniego miejsca do wodowania 
kajaków. Do wyboru jest betonowa, 
wysoka keja, lub działka, którą przed 
spływem skosił sołtys Królewskiego La-
su. Ta jednak ma całkiem stromy brzeg. 
Woda w sobotę była wysoka, mimo to 
uczestnicy spływu mieli pewien kłopot 
ze zwodowaniem sprzętu.

Na pierwszym przystanku na Wy-
spie Rembezy, o niezwykłej historii 

wyspy z czasów II wojny światowej, 
opowiedział uczestnikom spływu Pa-
weł Książek, który odkrywa i stara się 
przywrócić pamięć o niej. Na plaży  
w Górze Kalwarii, przy ostrodze koło 
mostu, ratownicy WoPR przepro- 
wadzili pokaz ratownictwa.  Podziwia-
liśmy także piękny Rezerwat łachy 
Brzeskie.

Na koniec spływu,  w Gassach, przy 
ognisku i kiełbaskach  mogliśmy poroz-
mawiać. Uczestnicy, chociaż zmęczeni, 
byli zachwyceni. I zaskoczeni. Niezwy-
kłym pięknem Wisły i tym, że nadaje 
się ona do spływów nawet dla rodzin 
z dziećmi. 

A na sam koniec końców, kiedy 
uczestnicy pojechali do domów, by-
łam świadkiem wyciągania motorówki 
WoPR-u na przyczepę, na czymś co było 
prawie slipem, dzikim slipem lub pozo-
stałością po slipie. I wtedy siłą rzeczy 
przychodzi jednak smutna refleksja. 
Wisła jest piękna, a jeszcze piękniejsza 
podziwiana z jakiejkolwiek jednostki 
pływającej, jednak na naszym terenie 
kompletnie nieprzygotowana do tury-
styki wodnej.

\\\   Królowa jest naga
Ponieważ w artykule o spływie, 

który współfinansowali Piaseczyński 
WoPR, Powiat Piaseczyński oraz Gmi- 
na Góra Kalwaria, trudno władzom co-
kolwiek wypominać, stwierdzę tylko 
fakty.

Po pierwsze zanim Wisłę zacznie- 
my podziwiać z jednostki pływającej, 
należy jednostkę najpierw zwodować.

Czym slipowanie na równi pochy-
łej, która nie jest przystosowana do 
slipu (nawet jeżeli kiedyś była) może 
się skończyć, pokazał przypadek z Kar-
czewa, gdzie 17 maja przy wodowaniu 
motorówki slipujący człowiek utopił 
swój samochód. Próbował to zrobić z 
ostrogi. Niemniej paraslipy wykorzy-
stywane na terenie naszego powiatu 
wcale nie są lepsze.  Zwykłego slipu po 
prostu nie ma.

Po drugie nie ma żadnego kosza na 
śmieci ani żadnej toalety, a efekt widać 
w lasach i krzakach nad Wisłą. oczy-
wiście za to odpowiedzialna jest także 
kultura użytkowników dzikich plaż, 
kajakarzy i wędkarzy, ale warto dać im 
szansę, stawiając kosz. Pływające po-
mosty w portach  mogłyby natomiast 
ułatwić życie m.in. kajakarzom.

Powiat Piaseczyński zorganizował 
konkurs na koncepcję zagospodaro- 

wania  infrastruktury nadrzecznej,  
który wygrał Piaseczyński WoPR  
z projektem łączy nas Wisła. Powsta- 
nie jednak tylko koncepcja. Potem 
Powiat i gminy będą musiały w jakiś 
sposób zacząć finansować punkty  
z koncepcji. 

Linia brzegowa na terenie powia-
tu liczy 40 kilometrów, obejmuje dwie 
gminy. Nie ma ławek, pomostów, toa-
let i koszy. Nie ma żadnych oznaczeń o 
obiektach, portach czy atrakcjach. Ani 
na wodzie, ani na lądzie. Cała Dolina 
Środkowej Wisły objęta jest programem 
Natura 2000, co oznacza w praktyce, że 
nie powstaną tutaj wielkie mariny czy 
hotele. Natomiast na naszym terenie 
znajduje się wiele obiektów, które do 
niczego się już nie nadają, ale można 
na ich bazie lub w ich obrębie stworzyć 
infrastrukturę, która pomoże mieszkań-
com powiatu, turystom oraz przedsię-
biorcom korzystać z Wisły. 

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Uczestnicy byli zmęczeni, ale zachwyceni pięknem Wisły

Piękna pogoda i spokojna Wisła towarzyszyły kajakarzom cały dzień

R E K L A M A
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Czekają na pieniądze
\\\ POwiat

otwarto już wszystkie oferty 
na budowę trasy S7 od Grójca 
do okęcia. Na rozstrzygnięcie 
jednak trzeba jeszcze poczekać.

Całość zadania polegającego na bu-
dowie tzw. „Puławskiej Bis” została 

podzielona na trzy odrębne postępo-
wania. Na początku kwietnia nastąpiło 
otwarcie ofert na odcinek od Tarczyna 
do Grójca. Przedsiębiorcy złożyli 14 
ofert za sumy od 203 do 279 mln zło-
tych za wybudowanie 7,9 km drogi. Pod 
koniec kwietnia zamknięto przetarg na 
liczący 14,8 km odcinek od Tarczyna 
do Lesznowoli. Najniższa z dwunastu 
ofert opiewa na sumę 389 mln złotych, a 
najwyższa na pół miliarda. Na początku 
maja otwarto zaś kolejnych dwanaście 

ofert na ostatni odcinek – od węzła w 
Lesznowoli do lotniska okęcie. Za wy-
budowanie 6,6 km trasy oferenci ocze-
kują od 221 do 294 milionów złotych. 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 
Autostrad nie podała informacji o tym, 
jak wygląda budżet na tę inwestycję. 
Wiadomo jednak na pewno, że jest niż-
szy niż oczekiwania firm, które złożyły 
oferty, i na razie nie ma szans na finali-
zację przetargów.

– Wystąpiliśmy o przyznanie do-
datkowych środków finansowych na 
realizację S7 Warszawa-Grójec – infor-
muje rzecznik prasowy Warszawskie-
go oddziału GDDKiA Małgorzata Tar-
nowska. – Rozstrzygnięcie postępowań 
przetargowych nastąpi po pozyskaniu 
funduszy.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Muzeum kogucików i lalek

\\\ PIASECZNO

Kolekcja wycinanek ludowych 
liczy ponad 2,5 tysiąca sztuk.

Już niedługo w Konstancinie-Jeziornie 
powstanie Muzeum Wycinanki Pol-

skiej. Wszystko dzięki środkom pocho-
dzącym z Unii Europejskiej, o których 
przyznanie na ten cel starał się Konstan-
ciński Dom Kultury. Muzeum ruszy w 
2018 roku.

– Konstanciński Dom Kultury 
otrzyma ponad 2,5 miliona złotych 
wsparcia ze środków unijnych na rea-
lizację projektu „Muzeum Wycinanki 
Polskiej”, które powstanie w dawnym 
Domu Ludowym przy ulicy Jaworskie- 
go 18. Dzisiaj dyrektor Edyta Markie-

wicz-Brzozowska podpisała umowę 
na dofinansowanie z samorządem Ma-
zowsza, który reprezentowała Elżbie- 
ta Lenc, członek zarządu wojewód- 
ztwa mazowieckiego – poinformował 
wiosną KDK na swojej stronie. – Remont 
i adaptacja budynku prawdopodobnie 
zakończą się w drugiej połowie 2018 
roku. W Muzeum będzie wyekspono-
wana część kolekcji składającej się z 
około 2 tysięcy unikalnych, ludowych 
wycinanek, którą w 2011 roku kolekcjo-
ner Antoni Śledziewski przekazał Kon-
stancińskiemu Domowi Kultury. Warto 
też podkreślić, że lokalizacja Muzeum 
nie jest przypadkowa, ponieważ nasza 
gmina uchodzi za kolebkę unikalnego 
wzornictwa ludowej wycinanki – czy-
tamy dalej.

Co do określenia „kolebka unikal-
nego wzornictwa ludowej wycinanki” 
można mieć jednak pewne zastrzeże-
nia. Sama geneza polskiej wycinanki 
ludowej nadal pozostaje niejasna. Na-
leży jednak doprecyzować, iż fabryka 
papieru w Jeziornie jako pierwsza za-
kupiła maszyny do produkcji papieru 
glansowanego, którego używano do wy-
cinania wzorów, po czym rozprowadza-
no go po wsiach prawobrzeżnej części 
Powiśla, gdzie, zdaniem wielu badaczy, 
narodziły się najprostsze i najstarsze 
formy wycinanek. Na terenach obecnej 
gminy Konstancin-Jeziorna sam zwyczaj 
wycinania nie występował.

W 2008 roku ukazał się album 
„Wycinanka polska” autorstwa An-
toniego Śledziewskiego, później zaś 
kulturoznawca podjął rozmowy z 
Towarzystwem Miłośników Piękna i 
Zabytków Konstancina w sprawie ofia-
rowania swoich zbiorów gminie. Trzy 
lata później Konstanciński Dom Kultury 
otrzymał w darze od badacza folkloru 
kolekcję ponad 2,5 tysiąca wycinanek 
pochodzących ze wszystkich rejonów 
wycinankarstwa na Mazowszu i jego 
okolicy. Ze względu na brak placówki 
muzealnej zbiory nie mogły zostać w 
pełni wykorzystane i stały się częścią 
Wirtualnego Muzeum Konstancina. 
Dzięki muzeum przy ulicy Jaworskie-
go każdy z mieszkańców będzie mógł 
obejrzeć tę ogromną kolekcję sztuki 
ludowej.

Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

Dom Ludowy przy ulicy Jaworskiego

Brakuje środków finansowych na realizację S7 Warszawa-Grójec
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Adresatem konkursu byli przedszkolaki 
i uczniowie z publicznych placówek. Jego 
celem było podniesienie poziomu świado- 
mości ekologicznej oraz kształtowanie pra- 
widłowych postaw związanych z ochroną 
środowiska wśród dzieci i młodzieży, a za 
nich pośrednictwem wszystkich Mieszkań- 
ców naszej Gminy. Tematem prac była seg-
regacja odpadów, ochrona przyrody, niska 
emisja, odnawialne źródła energii oraz ich 
wpływu na ochronę środowiska.

Wszystkie konkursy i olimpiada odbyły 
się dwuetapowo. Pierwszy etap w przed-
szkolu lub szkole, drugi w Urzędzie Gminy. 
Zadania dla uczestników były bardzo różne. 
Przedszkolaki przygotowywały plakaty, ucz- 
niowie szkół podstawowych klas 1 – 3 ry- 
sowały komiksy a klas 4 – 6 pisały opowiada-
nia, natomiast uczniowie klas gimnazjalnych 
brały udział w olimpiadzie przeprowadzonej 
w formie testu. Przedszkolaki i uczniowie 
młodszych klas stworzyły bardzo ciekawe 
i interesujące prace plastyczne. Uczniowie 
klas 4 – 6 ze szkoły podstawowej napisa- 
li pouczające opowiadania a gimnazjali- 
ści odpowiadali na pytania testowe z wiedzy 
o środowisku.

Przedsięwzięcie dotowane było w 90% 
przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Śro- 
dowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.

Uroczystość podsumowania konkursu 
odbyła się w siedzibie Gminnego Ośrodka 
Kultury w Lesznowoli na ulicy Nowej 6  w Sta- 
rej Iwicznej. Dyrektor GOK Jolanta Wa- 
lentyna Sobolewska powitała wszystkich na 
uroczystym finale konkursu ekologicznego, 
następnie rozpoczęła wystąpienie Wójt Gmi- 
ny Lesznowola Maria Jolanta Batycka-Wąsik. 

Nagrody laureatom konkursów wręcza- 
ły: Wójt Gminy Lesznowola Maria Jolanta 
Batycka-Wąsik, Wicewójt Iwona Pajewska-
Iszczyńska, Przewodnicząca Rady Gminy 
Lesznowola Bożenna Korlak oraz gość spe- 
cjalny – Asystent Polityczny Ministra Śro- 
dowiska Paweł Pliszka, który dodatkowo  
w imieniu Ministra Środowiska prof. dra 
hab. Jana Szyszko, podarował lesznowol-
skim szkołom książkowe upominki.

Zwycięzcy otrzymali wspaniałe nagrody  
– rowery, hulajnogi, tablety, gry edukacyjne  
i inne upominki dofinansowane w 90% przez 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Warszawie.

Dodatkowo przyznano 565 nagród po- 
cieszenia, które trafiły do wszystkich przed-
szkoli i szkół, które brały udział w konkursie 
ekologicznym. 

Na uroczystości było wielu gości, wśród 
których znalazł się Dyrektor ZOPO Jacek 
Bulak, dyrektorzy i nauczyciele szkół i przed- 

szkoli, rodzice i opiekunowie laureatów 
i przede wszystkim sami twórcy nagrodzo- 
nych prac. Na spotkaniu była również redak-
tor Radia Niepokalanów Mariola Marczak-
Grzybek, która przygotowywała reportaż 
z wydarzenia. W Gminnym Ośrodku Kul-
tury w Starej Iwicznej przez cały maj można 
było oglądać ekologiczną wystawę prac 
– plakaty oraz komiksy autorstwa leszno- 
wolskich dzieci. 

Serdecznie dziękujemy wszystkim ucze- 
stnikom za udział w konkursie i gratulujemy 
wspaniałych pomysłów! 

Mariusz Uljasz
Inspektor w Referacie Gospodarki  

Odpadami Komunalnymi
UG Lesznowola 

laureacI:
● Maja Kapica z Zespołu Szkół Publicznych  
w Lesznowoli 
● Paulina Migda z Gminnego Przedszkola  
w Zamieniu 
● Tymoteusz Rosa z Zespołu Szkół  
Publicznych w Mysiadle 
● Lena Bieniek z Zespołu Szkół Publicznych  
w Lesznowoli  
● Zosia Kuczkowska z Zespołu Szkół  
Publicznych w Mysiadle filia w Zgorzale 
● Amelia Szmalec z Zespołu Szkół  
Publicznych w Mrokowie 
● Patrycja Bielawska z Zespole Szkół  
Publicznych w Mysiadle 
● Alicja  Gwiazda z Zespołu Szkół  
Publicznych w Nowej Iwicznej  
● Oliwia Brzezińska z Zespołu Szkół  
Publicznych w Mrokowie  
● Paweł Piłat z Zespołu Szkół Publicznych  
w Mysiadle 
● Wojciech Kołaczkiewicz z Zespołu Szkół 
Publicznych w Nowej Iwicznej 
● Łukasz Kozłowski z Zespołu Szkół  
Publicznych w Łazach 

wyróŻnIenI: 
● Hubert Kołacz z Gminnego Przedszkola  
w Jastrzębcu 
● Luiza Serewa z Zespołu Szkół Publicznych 
w Łazach 
● Ala Węglicka z Zespołu Szkół Publicznych  
w Nowej Iwicznej 
● Helena Kiwała z Zespołu Szkół  
Publicznych w Lesznowoli 
● Antonina Szymczak z Zespołu Szkół  
Publicznych w Nowej Iwicznej 
● Patrycja Pluta z Zespołu Szkół Publicznych 
w Łazach 

Gospodarzem konferencji była Fundacja 
Evidence Institute. Podczas konferencji Gmi-
na Lesznowola otrzymała dyplom za uzys-
kanie I miejsca w „Rankingu samorządów 
sprzyjających edukacji 2017” w kategorii 
gmin od 20 tys. do 100 tys. mieszkańców. 
Ranking opracowywany jest w trzyletnich 
odstępach czasowych. W poprzednim ran- 
kingu w 2014 r. Gmina Lesznowola uzyskała 
również I miejsce.

Ranking został przygotowany w oparciu 
o trzy miary, z których każda w równy spo- 
sób wpływa na ostateczną ocenę: dobre- 
go startu, nierówności oraz postępu. Rank-
ing ocenia dostępność i efekty edukacyjne 
w przedszkolach, szkołach podstawowych  
i gimnazjach.

Miara Dobrego Startu składa się z dwóch 
składowych: procentu dzieci w wieku 3 i 4 
lat, korzystającego z edukacji przedszkol-
nej (dane z lat 2014-2015) oraz wyników 
sprawdzianu szóstoklasistów (dane z lat 
2014-2016). Pierwsza składowa odzwier- 
ciedla dostępność edukacji przedszkolnej  
na terenie gminy. Druga składowa to wy- 

niki uczniów po pierwszym etapie nau- 
czania. Miara Nierówności odzwierciedla 
zróżnicowanie wyników sprawdzianu szósto- 
klasistów oraz egzaminu gimnazjalnego 
na terenie gminy. Miarę tę obliczono jako 
uśrednione odchylenie standardowe wyni- 
ków sprawdzianu oraz egzaminu gimnaz-
jalnego z lat 2014-2016. Im bardziej różnią 
się od siebie wyniki egzaminacyjne uczniów, 
tym niższa pozycja danego samorządu w ran- 
kingu. Miara Postępu to wskaźnik eduka-
cyjnej wartości dodanej (w skrócie EWD, 
trzyletni wskaźnik z lat 2014-2016) z obu 
części egzaminu gimnazjalnego. Miara ta 
odzwierciedla jak duży postęp w gimna- 
zjum uczynili uczniowie niezależnie od ich 
potencjału po szkole podstawowej.

Evidence Institute, to fundacja zajmują- 
ca się badaniami edukacyjnymi oraz pro- 
mowaniem najlepszych praktyk oświato- 
wych. Fundacja wspiera szkoły i samorządy 
oraz rozwija nowoczesne rozwiązania łą- 
czące edukację ze światem IT i badań. 
Twórcą i dyrektorem Evidence Istitute  jest 
dr Maciej Jakubowski – ekonomista i socjo- 
log, były wiceminister edukacji (2012-2014). 
Wcześniej pracował w zespole zarządza- 
jącym badaniem PISA w siedzibie OECD 
w Paryżu. Współpracował jako konsultant 
z Bankiem Światowym oraz UNDP (Program 
Narodów Zjednoczonych ds. Rozwoju). 

Wyniki tego rankingu są potwierdzeni-
em ogromnego wkładu pracy, jaki Samorząd 
Gminy Lesznowola angażuje w rozwój lokal- 
nego systemu edukacji. Jesteśmy dumni  
i jednocześnie cieszymy się, że wieloletnie 
działania Samorządu Gminy Lesznowola już 
po raz kolejny zostały zauważone i doce- 
nione przez niezależne instytucje badawcze.

Jacek Bulak
Dyrektor ZOPO

Ray Wilson – ostatni wokalista 
brytyjskiej grupy genesis będzie 
gwiazdą tegorocznego Święta 
gminy lesznowola, które odbędzie 
się 10 czerwca na błoniach  
przed urzędem gminy.  
artysta zaprezentuje największe  
przeboje tego kultowego zespołu 
oraz swoje autorskie kompozycje.

Świętowanie rozpocznie się o godzinie 
15.00 występem Zespołu Śpiewaczego TĘ- 
CZA. To najstarszy i najbardziej utytułowany 
zespół ludowy działający na terenie gminy. 
Artyści mają zróżnicowany repertuar i wy- 

stępują w strojach ludowych  z regionu Ma-
zowsze Polne. Na dużej scenie na lesznow-
olskich błoniach zobaczymy m.in. iluzjonistę  
i znaną z przebojów „A ja wolę moja ma- 
mę” i „Wszystkie dzieci nasze są” Majkę 
jeżowską. Z tradycyjnym pokazem wokalno-
muzycznym wystąpią panie ze Stowarzy- 
szenia chinek w polsce. Po godzinie 18 wi- 
dzów rozbawi kabaret zachodni. O godzinie 
19.30 na scenie zaprezentuje się sorry boys  
– zespół nominowany  do nagrody Fryderyka 
2017 w kategorii  Album Rocku Alternatywa.  
Gwiazda wieczoru to  pochodzący ze Szkocji 
wokalista, gitarzysta i kompozytor Ray Wil-
son,  który w latach 1996–1998 był wokalistą 
zespołu Genesis. Na lesznowolskiej scenie 
razem z grupą muzyków zaprezentuje pro-
jekt Genesis Classic, czyli kultowe przeboje 

zespołu Genesis i autorskie kompozycje 
Raya Wilsona. Będzie można usłyszeć  m.in. 
Mama, Follow You Follow Me, Another Day 
in Paradis i wiele innych utworów.   Artyści 
wystąpią o godz. 21. Festyn zakończy ok. 
22.15 pokaz laserowy. 

Występy artystyczne na dużej scenie to 
nie wszystkie atrakcje przewidziane tego 
dnia. Przez całą sobotę dostępne będzie 
m.in. ogromne wesołe miasteczko z dmu-
chanymi zamkami, zjeżdżalniami  i wielkim 
torem przeszkód, strefa gier sportowych 
z nagrodami oraz stoiska handlowe i gas-
tronomiczne. Dzieci (i nie tylko) mogą 
uczestniczyć w ciekawych warsztatach – 
 mydlarskich, ceramicznych i czerpania pa-
pieru. W ramach Święta Gminy Lesznowola 
zostaną rozegrane również zawody spor-
towe. Będzie to organizowany w mag- 
daleńskim lesie legia Mtb Maraton 
oraz turniej piłkarski Mini Liga Mistrzów 
rozgrywany na kompleksie boisk w Nowej 
Woli.  

Ze szczegółowym programem Święta Gmi- 
ny można zapoznać się na stronie lesznow-
olskiego Urzędu Gminy www.lesznowola.pl   

PR

  GMIna LeSZnOWOLa

 „Konkurs i olimpiada szkolna w Lesznowoli na temat wiedzy  
o środowisku!” – to kolejne w tym roku przedsięwzięcie edukacyjno-

ekologiczne zorganizowane przez samorząd gminy lesznowola. 

22 maja br. w stołecznym centrum edukacji kulturalnej – „stara 
prochownia” w warszawie odbyła się konferencja, podczas której 

ogłoszone zostały wyniki ogólnopolskiego badania jakości edukacji 
w jednostkach samorządu terytorialnego oraz przedstawiony został 

opracowany na ich podstawie aktualny ranking samorządów. 

Młodzi ekolodzy
nagrodzeni!

Lesznowola na I miejscu w ogólnopolskim 
rankingu samorządów sprzyjających edukacji
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C zy w Piasecznie był dom dziecka 
instytucji Lebensborn? Natrafiam 

na informację, iż w 1943 roku wyko-
nano sekcję zwłok Franza Martina S. 
małego chłopca z domu dziecka i jest 
to informacja z Lebensbornkindern z 
Piaseczna. Druga wiadomość to prze-
kazywana drogą forów internetowych 
historia ewangelickiego domu sierot 
przy ulicy Karolkowej 77 w Warszawie. 
Twierdzi się, że dzieci z tego sierocińca 
zostały przeniesione przed Powstaniem 
Warszawskim do Piaseczna, a następ-
nie ewakuowane zostały do Karlsbadu. 
Czyżby mały henryk Sceck też tam zo-
stał wywieziony?

Jaki los czekał dzieci zrabowane, 
ale niezakwalifikowane do domów 
Lebensbornu? oto przykład: „...w So-
kolnikach (dzielnica Charkowa). Część 
dzieci z placówki, o szczególnie „aryj-
skim” wyglądzie, wysłano do Niemiec 
(ok. 40); niepełnosprawne – zamor-
dowano. Resztę Wehrmacht wyko-
rzystywał jako bank krwi dla rannych 
pilotów. „himmler powiedział, że krew 
głodnych dzieci jest szczególnie czysta 
i wartościowa. Dlatego używano jej do 
transfuzji” – opowiadał w 2013 r. Ni-
kołaj. Większość dzieci przypłaciła to 
życiem – z 1 682 przeżyło 56. A i te oca-

lały cudem, dzięki ludzkiemu odrucho-
wi oprawców: Kiedy jeden z żołnierzy 
SS zamierzał podpalić budynek wraz 
ze znajdującymi się w nim wyczerpa-
nymi dziećmi, jedna z wychowawczyń 
na kolanach przebłagała SS-mana, by 
pozostawił dzieci przy życiu”. Roman 
hrabar pisze o eksperymentach me-
dycznych dokonywanych na dzieciach, 
a także o eutanazji dzieci uznanych za 
chore psychicznie lub wyczerpane po 
eksperymentach medycznych. 

\\\   Opis okolicy „Jasnego 
domu” w Piasecznie

Ulica Mickiewicza przed wojną była 
zasiedlana przez ludzi majętnych, stało 
tu kilka ciekawych architektonicznie, 
solidnie zbudowanych domów. Gdy 
Niemcy weszli do Piaseczna wysiedlili 
z niektórych willi ich mieszkańców i 
zakwaterowali tu swoje instytucje. Tak 
się stało z domem państwa ostaszew-

skich, gdzie chwilowo był Arbeitsamt, 
przeniesiony potem do domu państwa 
Kołakowskich po przeciwnej stronie 
ulicy. W domu ostaszewskich zakwate-
rowano instytucję związaną z wojskiem, 
prawdopodobnie była to komenda 
garnizonu. W budynku dzisiejszego 
szpitala, czyli w „Jasnym domu” przed 
wojną była ochronka, sierociniec i dom 
młodzieży, w czasie wojny najczęściej 
widywano tu Wehrmacht. W ogrodzie 
tuż przy ulicy Mickiewicza stał drew-
niany, urokliwy domek z użytkowym 
poddaszem pomalowany na zielono, w 
którym po wojnie mieszkał personel 
szpitala. Za „Jasnym domem” stał (do 
dziś istniejący) dom polskiego kapitana 
piechoty Bronisława Kencbocka (zginął 
w Katyniu), w czasie wojny w tym domu 

zakwaterowano żołnierzy Wehrmach-
tu. Między „Jasnym domem” a domem 
Kencbocka, i tu duża ciekawostka, był 
sezonowy pawilonik, w którym była ka-
wiarenka i sklepik. Świadek, który mi o 
tym opowiadał, jest pewien – mieszkał 
w pobliżu. Będzie to miało znaczenie w 
opowieści pani Teresy. Jedno jest pew-
ne – okolica była pełna wojska niemie-
ckiego. 

od strony wschodniej „Jasnego do-
mu”, dziś wejście od strony ul. Chopina, 
była dróżka do rzeki Jeziorki, w dalszej 
odległości między ulicami Czajewicza 
a Topolową były ruiny dużej budowli 

i tu zaczynało się piaseczyńskie getto, 
po 1941 roku i likwidacji getta niektóre 
domy przy ulicy Jerozolimskiej zasiedlili 
przesiedleńcy z Pomorza. Wracając do 

ulicy Topolowej – w moich zbiorach jest 
dokument informujący o tym, że zie-
mia ta przed wojną była w posiadaniu 
Kaden-Bandrowskich, Szpak-Szpakow-
skich i Endelmanów, elity przedwojen-
nego letniska. 

Pani Teresa wspomina, iż grupa 
dzieci z „Jasnego domu” chodziła nad 
strumyk. Zastanawiam się, gdzie bym 
zaprowadziła maluchy 3-, 4- i 5-letnie 
nad wodę. Najbliżej była oczywiście Je-
ziorka. Jeszcze w latach 50. XX wieku 
plaża pomiędzy ul. Paprociową i mo-
stem kolejowym była oblegana przez 
dzieci. Upalnym latem Jeziorka w tym 
miejscu przypominała niewinny stru-
myczek, woda po kostki, ławice małych 
rybek, a plaża piaszczysta, znakomite 
miejsce do bezpiecznych zabaw dla 
dzieci. od strony ul. Mickiewicza pust-
kowie aż do wiaduktu. W tej okolicy 1 
czy 2 sierpnia rozegrał się dramat, z 
tarasu „Jasnego domu” został ostrze-
lany oddział partyzancki Narodowych 

Sił Zbrojnych, Samo-
dzielnego Batalionu 
im. Brygadiera Mą-
czyńskiego. Praw-
dopodobnie nieśli 
oni broń zdobytą na 
posterunku w Iwicz-
nej, szli wzdłuż torów 
kolei szerokotorowej 
do miejsca zbiórki w 
Zalesiu Adamowie. 
Niemcy patrzący z 
tarasu „Jasnego do-
mu” mieli ich jak na 

dłoni. od strony wiaduktu też strzelano. 
Powstańcy wpadli w pułapkę, trzech 
zaczęło uciekać na wzgórze, w stronę 
posesji kierownika szkoły Reszczyka. 
Dwóch zginęło na miejscu, trzeci scho-
wał się w studni. Przeżył.

Przypuszczam, że dzieci w budyn-
ku „Jasnego domu” już wtedy nie było. 
Kiedy zostały wywiezione? Nie mam 
nadziei, że się dowiem. 

\\\   Wizja lokalna
W czasie spaceru z matką Bronisła-

wą i uzbrojonymi strażniczkami w lipcu 
1944 roku henryk i Teresa weszli do 
maleńkiego sklepiku, dostali po czerwo-
nym lizaku i usadzono ich na wiklino-
wym stoliku. Fotograf zrobił im zdjęcie. 
Bronisława jeszcze dwa razy przyjeżdża 
do Piaseczna. Przekupuje strażniczki. 
Umawia się z nimi, że dzieci mają się 
bawić przy ogrodzeniu. Niestety jest tyl-
ko Tereska. henio gdzieś zniknął. Matka 
ucieka tylko z córką. Ktoś za nimi strze-
la. Bronisława jest ranna w plecy, kula 
drasnęła łopatkę, na szczęście niegroź-
nie. Dobiegają obie do miejsca, gdzie się 
mogą przebrać, pod dużym kamieniem 
zakopują ubrania. Docierają piechotą 
do Warszawy Zachodniej i tu w rodzinie 

kolejarza otrzymują pomoc. Krawcowa 
przez całą noc szyje dla Tereski ubrania. 

Tak to pamięta pani Teresa. 13 maja 
2017 roku jedziemy z panią Teresą do 
piaseczyńskiego szpitala św. Anny. Pani 
Teresa bez trudu rozpoznaje starą część 
szpitala, pokazuje, gdzie były sale dla 
dzieci. Przy wyjściu ze szpitalu mówi, że 
sklepik i fotograf był tuż przy budynku. 
To by wskazywało na sezonową kawia-
renkę, o której mówił mój świadek, tą 
tuż przy zielonym drewnianym domku. 
Dziś w tym miejscu są zabudowania 
szpitala św. Anny.

Bronisława szuka syna po wojnie, 
bezskutecznie. Uspakaja się dopiero, 
gdy Teresa rodzi syna. Tuż przed śmier-
cią w 1992 roku Bronisława pali wszyst-
kie dokumenty dotyczące poszukiwań 
henia.

To, co zobaczyła pani Teresa w Pia-
secznie, robi na niej tak duże wrażenie, 
że nie chce już zwiedzać okolicy. Ma 
dość. Pragnie usiąść spokojnie i napić 
się kawy. Siadamy w kawiarence na pia-
seczyńskim rynku. Wszyscy jesteśmy 
pod wrażeniem tej niezwykłej historii 
– pani Teresa, wnuk Mateusz, archeo-
log Antoni, mąż wnuczki pani Teresy, 
Staszek hofman, Tadek Tyszka i ja. Do-
wiadujemy się jeszcze, że Franciszek, 
ojciec dzieci, przysłał im w czasie wojny 
paczkę do piaseczyńskiego domu dzie-
cka. Czyli ojciec wiedział, gdzie są dzieci. 
Czy przeżył wojnę? Nie wiem. Mamy 
wszyscy nadzieję, że życie dopisze dal-
szy ciąg tej historii. 

Małgorzata Szturomska

Kradzież dzieci 
jako „źródło życia” cz. 2

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Roman hrabar pisze 
o eksperymentach 

medycznych 
dokonywanych na 
dzieciach, a także o 

eutanazji dzieci

Pani Teresa bez trudu 
rozpoznaje starą część 

szpitala, pokazuje, gdzie 
były sale dla dzieci
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Teresa i Henryk Sceck, zdjęcie  
zrobione przez nieznanego fotografa 
z Piaseczna

Widok z górki Reszczyka na „Jasny Dom”

Zdjęcie z niemieckiej wystawy

Pani Teresa przed szpitalem św. Anny w Piasecznie

Pani Teresa po 73 lata wróciła  
do budynku dziś szpitalnego,  
na zdjęciu z wnukiem Mateuszem  
i Stanisławem Hofmanem

Zielony domek – tu obok stała  
kawiarenka, dziś szpital
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Pierwsza sobota czerwca 
w Konstancinie-Jeziornie 
upłynie pod znakiem Pikniku 
Rodzinnego w Zespole Szkół  
nr 1 przy ul. Wojewódzkiej 12. 

Już po raz trzynasty organizatorzy 
proponują znakomitą zabawę, z 

której co roku korzysta ponad 1 000 
mieszkańców powiatu piaseczyńskiego 
wraz z rodzinami. To wspaniała impre-
za, podczas której przede wszystkim 
widać współpracę rodziców, pedago-
gów, dzieci i sympatyków szkoły, która 

potrafi zjednoczyć wszystkich w imię 
wspólnego celu, którym w tym roku jest 
wzbogacanie bazy dydaktyczno-spor-
towej placówki. Atrakcji z pewnością 
nie zabraknie i każdy znajdzie coś dla 
siebie! 

Dlaczego warto wybrać się w najbliż- 
szą sobotę do konstancińskiej Jedynki?

Będą gry i zabawy sportowe pod 
okiem profesjonalnych trenerów. Nie 
zabraknie emocji sportowych także 
dla wielbicieli piłki nożnej– na boisku 
spotkają się drużyny samorządowców 
i strażaków. 

Zaplanowano liczne warsztaty 
plastyczne, na których będzie można 
stworzyć m.in. biżuterię z koralików, 
art-zwierzaki czy spróbować swoich 
sił w origami. Wspaniałą okazją do 
zdobycia nowych umiejętności będzie 
Wyspa Małego ogrodnika, czyli war-
sztaty ogrodniczo-ekologiczne. Na naj-
młodszych czekają zapewnione przez 
Gminę Konstancin-Jeziorna dmuchane 
zamki i zjeżdżalnie. W tym czasie panie 
skorzystają ze strefy wizażu. Spotka-
nie uświetni pokaz mody, na wybiegu 
zobaczymy nie tylko mamy uczniów z 
Jedynki, ale również przedstawicielki 
grona pedagogicznego.

Scenę zdominują występy wokalne, 
instrumentalne i taneczne przygoto-
wane przez uczniów oraz pokazy sztuk 
walki – karate i judo.

 odbędzie się także prezentacja   
makiety planowanej rozbudowy szkoły 
pod nazwą „Szkoła Przyszłości”.

Podczas całej imprezy będzie moż-
na odpocząć, próbując domowych ciast 
w kawiarence, a także napić się kawy, 
goście skosztują kuchni polskiej i dań 
z grilla. W punkcie medycznym będzie 
można skorzystać z pomiaru ciśnienia 
u ratownika medycznego.

Jak co roku wielką atrakcją będzie 
Loteria Fantowa. 

Warto zapamiętać: Konstancin-Je-
ziorna, ul. Wojewódzka 12, w sobotę, 
3 czerwca w godzinach 10.00-15.00 – 
znakomita zabawa gwarantowana!

Patronat medialny nad imprezą ob-
jęły „Przegląd Piaseczyński” oraz portal 
Konstancin24.eu.

 
ewa Mróz

SPOłECZEńSTWO

XIII Piknik Rodzinny 
już 3 czerwca!

Wrak nie tylko dla mężczyzn

Podyktowani
\\\ PIASECZNO

W niedzielę odbyło się  
I Piaseczyńskie Dyktando. 
Emocji nie brakowało.

D yktando odbyło się w sali gimna-
stycznej Szkoły Podstawowej nr 

5 im. K.K. Baczyńskiego w Piasecznie. 
W konkursie mogli brać udział wszy-
scy mieszkańcy Gminy Piaseczno bez 
względu na wiek. Dyktando podzielono 
na dwie kategorie: „Poziom żółwia” dla 
osób do 18 roku życia i „Poziom gżeg-
żółki” dla osób powyżej 18 lat.

Teksty dyktand odczytała dla pi-
szących Krystyna Czubówna. Znana ze 
swojego głębokiego głosu lektorka nie 
bała się też podpowiadać mieszkańcom.

– Muszę przyznać, że zdziwiłam się, 
gdy pierwszy raz zobaczyłam to słowo. 
Dobrze, czytam: zanimby... – komento-
wała. 

Teksty nie należały do łatwych, treść 
dotyczyła między innymi Piaseczna. 
Układali je piaseczyńscy nauczyciele, 
pan dr Karol hryniewicz (dla „Poziomu 
gżegżółki”) i panie Marta Bryk i Ewa 
Grochocka (dla „Poziomu żółwia”).

– Dyktando bardzo mi sie podoba-
ło, cieszę się, że miasto zorganizowało 
taką formę rozrywki dla mieszkańców. 
Ciekawy sposób na sprawdzenie swojej 
wiedzy i umiejętności z czasów szkol-
nych. Poziom był wysoki, było dużo 
podchwytliwych słów. ortografia nie 
była trudna, ale najwięcej trudności 
sprawiła mi pisownia łączna. Super po-
mysł, za rok też się zgłoszę – przyznaje 
Klaudia Jasińska, uczestniczka „Pozio-
mu gżegżółki”.

W kategorii „żółw” triumfowały 
Alicja Mańturzyk, Aleksandra Stokłosa 
i Zofia Mostrąg, w kategorii „gżegżółka” 
– Barbara Perkowska, Monika Andrze-
jewska i Anna Parcheta.

organizatorami byli Gmina Piasecz-
no i Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy 
Piaseczno, przy wsparciu Młodzieżowej 
Rady Gminy Piaseczno.

aD

\\\ MysiaDŁO

W sobotę na torze w Mysiadle 
odbyła się XVI edycja 
Mazowieckiego Wrak Race. 
Wrażenia po tym wraku 
mamy takie, że to się nie może 
znudzić.

C hociaż dzień wcześniej padało, 
tor wyglądał niepozornie i sucho. 

organizatorzy zmienili względem po-
przednich edycji trasę biegu, aby wete-
ranom Wraka (kierowcom, nie samo-
chodom, bo samochody raczej źle koń-
czą) nie nudziło się tak bardzo. Szybko 
się okazało, że zupełnie niepotrzebnie. 

– W niektórych miejscach część to-
ru pokryło błoto i kilku zawodnikom 
samochody padły na środku toru, bo 
błoto zapychało im chłodnice, a wyso-

ka temperatura sprawiła, że silniki się 
przegrzały. W tym sporcie to normal-
ne a stali bywalcy naszych zawodów  
aby uniknąć tego typu awarii często 
przenoszą chłodnicę na maskę – mówi 

łukasz Cabaj z motopiaseczno.pl, or-
ganizator.

W trakcie Wraka odbyła się także 
zbiórka dla olusia Gratunika. organiza-
torzy ufundowali wpisowe wraz z bez-
płatnym wypożyczeniem samochodu i ta 
nagroda została wylicytowana za kwotę 
1 500 zł, które zasili konto olka. Drugie 
tyle udało się zebrać wolontariuszom 
do puszek. To ważne, bo olek walczy 
z wyściółczakiem anaplastycznym-che-
mioopornym, szybko rosnącym i bardzo 
agresywnym guzem mózgu, dlatego po-
trzebuje kosmicznej kwoty, aby móc się 
leczyć w Niemczech w Tybindze.

Do rywalizacji w tej edycji przystą-
piły również kobiety, które dotarły do 
finału i otrzymały nagrodę dla najlep-
szej załogi kobiecej.

Nagrodę publiczności zdobyło auto 
o nazwie „Wiewiór”.                                  JG
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Na uczestników czeka wiele atrakcji

Uczestnicy poziomu „gżegżółki”

Przed hopą padło wiele wraków

Wraki często gubią części
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P omysłowe dodatki i tekstylia po-
mogą miłośnikom przyrody zamie-

nić ogród, taras lub balkon w pięknie 
prezentujący się pejzaż. Żywe kolory i 
estetyczne zdobienia ogrodowych de-
koracji wprowadzą wiosenny nastrój, 
który w połączeniu z kwiatowymi raba-
tami oczaruje naturalnym wdziękiem. 
Podstawą są barwne donice, w któ-
rych posadzimy kwiaty, krzewy i małe 
drzewka, ale także z powodzeniem – sa-
dzonki ziół, warzyw i owoców. Ważne, 
by dobrać odpowiedni rozmiar donicy 
i pozostawić roślinom więcej miejsca 
do rozkwitu. Jeśli planujemy posadzić 
różne odmiany kwiatów, koniecznie 

musimy zwrócić uwagę na możliwość 
ich łączenia w bliskim sąsiedztwie – nie-
które odmiany nie lubią bowiem swoje-
go towarzystwa. Warto zwrócić uwagę 
również na warunki, w jakich rośliny 
będą przebywać – nadmiar lub niedo-
statek nasłonecznienia, temperatury, 
wilgotności i wietrzności mają wpływ 
na stan sadzonek. Aby wyeksponować 
naturalne piękno kwiatów lub ozdob-
nych krzewów i owocowych drzewek 
dobierzmy równie zdobne donice, które 
podkreślą urok florystycznej dekora-
cji. Możemy pomyśleć o osłonkach w 
różnych rozmiarach i kształtach np. 
owalnym, kwadratowym albo podłuż-

nym, które dopasujemy do wielkości 
kwiatów lub liczby sadzonek. 

Pięknie zaaranżowaną przestrzeń 
w ogrodzie i na tarasie tworzą nie tyl-
ko kolorowe rabaty kwiatów. Również 
meble ogrodowe i tekstylia służące do 
ich dekoracji potrafią przemienić ota-
czającą przestrzeń w wyjątkowe miej-
sce. Posłużą do tego stoliki w prowan-
salskim stylu przesłonięte koronkowym 
obrusem albo nowoczesne ławy deko-
rowane obrusami w żywych wiosen-
nych barwach. Możemy ustawić na nich 
oryginalne lampiony oraz ozdoby i od-
począć przy filiżance kawy lub herbaty 
pośród zapachu świeżych ziół i kwiatów 
owocowych drzewek. Krzesła i leżaki 
ogrodowe możemy ozdobić przyjemny-
mi w dotyku poduchami w klasycznych 
tonacjach, odcieniach pastelowych lub 
wyrazistych akcentach florystycznych, 
które wprowadzą niezwykły klimat. 
Poduchy poza estetyką pełnią również 
funkcję praktyczną, która przekłada się 
na komfort domowników. Miękkie sie-
dziska będą wygodnym oparciem, któ-
re możemy dostosować do rozmiarów 
naszych mebli ogrodowych. Ciekawym 
akcentem będą parasole ogrodowe,  
które nie tylko wzbogacą aranżację, ale 
i zapewnią trochę cienia w słoneczny 
dzień.

Mój piękny ogród
Sezon ogrodowy powoli się zaczyna. Planujemy, jakie rośliny zasadzić, jak rozmieścić je  
w ogrodzie, by tworzyły malownicze kompozycje i jakie dodatki dobrać, by ogród przemienić w oazę.  
Pomysłów na unikalne aranżacje jest wiele.

Nikt nie sprzedaje 
więcej niż

\\\   Kiedy Re/MaX rozpoczął swoją 
działalność?

historia zaczyna się w 1973 roku 
w Stanach Zjednoczonych. Teraz firma 
jest numerem jeden na świecie, jeżeli 
chodzi o ilość transakcji z nieruchomoś-
ciami, dlatego nasz slogan to „Nikt na 
świecie nie sprzedaje więcej nierucho-
mości niż RE/MAX”. To wynika z tego, że 
w tej chwili 110 tys. agentów na całym 
świecie działa właśnie pod szyldem RE/
MAX, najbliższy konkurent ma 3 razy 
mniej. W tej chwili w Polsce są 33 biura 
i ponad 200 doradców.

\\\   Co Was wyróżnia?
Mamy kodeks etyczny, który sto-

sujemy w pracy. Cały czas odbywają 
się szkolenia, posiadamy akademię 
RE/MAX. Działamy na umowach eks-
kluzywnych, co skutkuje dla klienta 
naszym 100% zaangażowaniem jak 
czasowo tak i kosztowo. Szybką i ko-
rzystną wyceną wg. rynku i bezpieczną 
ptransakcją. Ponadto współpracujemy  
z innymi biurami i pośrednikami.
\\\   Klienci często obawiają się sztu-
czek agentów.

U nas nie ma żadnych chwytów. 
Klient widzi, że my działamy inaczej, że 
nie oszukujemy, nie kombinujemy i po 
prostu zależy nam na tym, żeby szybko i 
korzystnie sprzedać nieruchomość.

Za tydzień, w kolejnej części rozmo-
wy, dowiemy się, dlaczego zdecydowa-
nie bardziej opłaca się korzystać z usług 
agenta niż działać samodzielnie.

Eugeniusz Jaworski
Doradca ds. nieruchomości
RE/MAX Centrum
ul. Nowolipki 13, 00-151 Warszawa     
tel. kom: +48 603 19 56 24
eugeniusz.jaworski@remax-polska.pl
www.jaworski24.pl

o największej międzynarodowej sieci biur nieruchomości 
działającej obecnie w Polsce opowiada nam Eugeniusz Jaworski.
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

J eśli przyklejamy płytki wewnątrz 
pomieszczeń, w kuchni lub łazience, 

można zastosować uniwersalną zapra-
wę klejową, wodoodporną, ale nieko-
niecznie mrozoodporną. W przypadku 
klejenia płytek na zewnątrz klej musi 

być zarówno mrozo-, jak i wodood-
porny. Dodatkowo, warto wybrać klej, 
który będzie elastyczny. Tego rodzaju 
warstwa będzie w stanie przenosić nie-
wielkie odkształcenia posadzki i podło-
ża spowodowane dużymi wahaniami 
temperatury. W przypadku montażu 
płytek na ścianach należy stosować za-
prawy o obniżonym spływie. Pozwalają 
one rozpocząć układanie płytek od góry 
ściany, co zapewni lepszy efekt wizual-
ny – wskazuje ekspert.

Równie ważnym aspektem, który 
warunkuje dobór odpowiedniego kleju, 
jest rodzaj i stan podłoża. 

– Układając płytki na nieotynkowa-
ne, surowe ściany z bloczków z betonu 
komórkowego, jak również na ściany 
otynkowane tradycyjnymi zaprawami 

cementowymi, cementowo-wapienny-
mi oraz na cementowe lub anhydrytowe 
podkłady podłogowe i wylewki beto-
nowe, można stosować podstawowe 
zaprawy klejowe. W przypadku płyt 
gipsowo-kartonowych lub cemento-
wych warto użyć kleju o zwiększonej 
przyczepności. Należy także wcześniej 
zagruntować podłoże preparatem po-
prawiającym przyczepność. Montaż 
płytek na starych podłożach, które po-
kryte są farbą lub innymi klejami, musi 
zostać poprzedzony starannym przy-
gotowaniem. Przede wszystkim należy 
dobrze je wyczyścić, odtłuścić i pozba-
wić wszelkich łuszczących i osypujących 
się warstw. Zazwyczaj konieczne jest 
też stosowanie środków gruntujących 
zwiększających przyczepność. W przy-

padku układania glazury na podłodze, 
w której ułożone jest wodne albo elek-
tryczne ogrzewanie podłogowe, nale-
ży pamiętać o tym, że powierzchnia ta 
narażona jest na duże i częste zmiany 
temperatury, które mogą powodować 
niewielkie odkształcenia powierzchni. 
Warto w tej sytuacji zastosować kleje 
elastyczne, które będą kompensowały 
naprężenia wynikające z różnicy tem-
peratur – dodaje ekspert.

Dobierając odpowiedni klej do pły-
tek, warto znać ich nasiąkliwość, jak 
również wielkość. Niektóre okładziny, 
szczególnie te wykonane z naturalnego 
kamienia, cechuje duża nasiąkliwość. 
Nieodpowiednie materiały mogą spo-
wodować pojawienie się na płytkach 
nieestetycznych przebarwień. Klejąc 

płytki o bardzo niskiej nasiąkliwości, 
czyli np. klinkier lub gres szkliwiony, 
warto stosować specjalistyczne masy 
przeznaczone do tego typu okładziny. 
Bardzo ważne jest również to, aby przy-
gotowując masę, nie dodawać więcej 
wody, niż zaleca producent. Spod war-
stwy mało nasiąkliwych płytek trudno 
jest wodzie odparować, przez co klej 
nie wiąże tak, jak należy. Do dyspozycji 
wykonawców są także zaprawy klejo-
we ułatwiające klejenie płytek o dużych 
rozmiarach. Podstawową zaletą tego 
materiału jest upłynniona konsystencja. 
Cecha ta pozwala całkowicie wypełnić 
przestrzeń pod płytką. Dzięki temu po-
wierzchnia okładziny jest wzmocniona, 
a zaprawa nie pęka.

Kleimy płytki
Na co warto zwrócić uwagę podczas wyboru idealnej zaprawy klejowej?
Płytki ceramiczne zazwyczaj są kładzione wewnątrz domu, w kuchni, łazience lub w holu. Równie 
często wykańczane są nimi balkony i tarasy znajdujące się na zewnątrz budynku. Miejsce układania 
płytek, jak również rodzaj i stan podłoża oraz wielkość i surowiec, z którego wykonane są płytki, 
warunkują dopasowanie odpowiedniej zaprawy klejowej. 

Fo
T. 

BA
UM

IT

Fo
T. 

BA
UM

IT
R E K L A M A



15NR 150 (5) 31 MAJA 2017budOWNICTWO

D izajnerskie, nowoczesne wnętrza z 
pewnością są efektowne i świetnie 

wyglądają na zdjęciach w katalogu. Ale 
czy są przytulne i przywołują tę aurę 
swojskości i poczucia, że „jest się w 
domu”? Rzadko. Dlatego jeśli w swoim 
mieszkaniu chcemy przede wszystkim 
odpocząć i czuć się jak u siebie, przy 
aranżacji wnętrz warto wziąć pod uwa-
gę naturalne materiały.

Drewno i wiklina – ukochane przez 
nasze babcie, kojarzące się z sielanko-
wymi domkami i willami francuskiej 
Prowansji czy włoskiej Toskanii przy-
wołują pozytywne odczucia kojarzone z 
latem, ciepłem i spokojem. Aż chciałoby 
się usiąść na werandzie w otoczeniu róż 
z filiżanką aromatycznej kawy i koszycz-
kiem pachnących truskawek…

Pomarzyć zawsze można. Kupić bi-
lety i wybrać się do południowej Europy 
oczywiście też. Ale jeszcze łatwiejszym 
rozwiązaniem – i to na stałe – będzie 
wprowadzenie tego klimatu do włas-
nego domu. Nawet jeśli to mieszkanie 

na najwyższym piętrze wieżowca, a nie 
wiejska chatka.

\\\   Prosta sprawa
Jeśli mamy w nim już drewniane 

parkiety i meble w naturalnym kolorze 
albo bieli, sprawa będzie prostsza. Jeśli 
nie, możemy je przemalować farbami 
do drewna albo tworzywa – nie trzeba 
być fachowcem, bo wszelkie niedorób-
ki można w tym przypadku uznać za 
celowy zabieg „postarzający”, a nawet 
potraktować je dodatkowo delikatnym 

papierem ściernym, który wzmocni 
efekt.

Dla tych, którzy nie mają na takie 
czynności czasu, pieniędzy lub ochoty, 
nic straconego. 

– Nie od dziś wiadomo, że to dodat-
ki „robią” wnętrza. W stylu rustykalnym, 
który swoją nazwę bierze od łacińskie-
go rusticus, czyli po prostu wiejski, 
ważną rolę odgrywają naturalne, albo 
wyglądające na takie materiały i kwia-
ty w najróżniejszej postaci – tłumaczy 
ekspert. 

o tym, że im więcej drewna, tym 
lepiej, już sobie powiedzieliśmy. Do-
dajmy do tego lniany obrus, baweł-
nianą pościel – tradycyjnie białą albo 
w delikatny rzucik z różyczek – kilka 
serwetek robionych na szydełku, a dla 
tradycjonalistów koronkowe firanki, 
które są wymagające w pielęgnacji i nie 
każdemu się podobają, ale za to jak nic 
innego przepuszczają to kojące, popo-
łudniowe, niedzielne światło kojarzące 
się z leniwym podwieczorkiem u babci.

\\\   Pysznie i kwiatowo
A jak podwieczorek to i odpowied-

nie naczynia. 
– Tu doskonale sprawdzą się por-

celanowe cukiernice i dzbanuszki na 
mleko, całkowicie białe albo we wzorki. 
Najlepiej w towarzystwie pysznej kawy 
i pachnącego, własnoręcznie upieczo-
nego ciasta – podpowiada specjalista.

No i kwiaty. Ich nigdy dość. W wikli-
nowych osłonkach na doniczki, w meta-
lowych koszyczkach do powieszenia na 
ścianie, które są coraz modniejsze także 
w nowoczesnych wnętrzach, w wazo-
nach i wazonikach. Najlepiej świeże, ale 
suszone też mają swój klimat. 

Ze stylem rustykalnym najbardziej 
kojarzą się róże i lawenda, a z donicz-

kowych geranium i pelargonie. Te dwa 
pierwsze są bardzo pożądane nie tyl-
ko żywe, ale też jako wzór, który może 
ozdabiać dosłownie wszystko – od ku-
chennych ścierek i rękawic, przez zasło-
ny, po obicie fotela, a nawet ściany – na 
przykład w formie naklejki czy girlandy 
zawieszonej na karniszu.

Pamiętajmy przy tym, że styl rusty-
kalny nie równa się „babciny” czy „jak 
ze skansenu”, chyba że na takim wła- 
śnie efekcie nam zależy. Może być bar-
dziej elegancki, dziewczęcy albo pro-
sty. Najważniejsze są wrażenia, jakie 
wywołuje – byśmy czuli się dzięki nie- 
mu przytulnie i swobodnie. Jak we włas-
nym domu.

Styl rustykalny dla każdego
Wyobraźcie sobie, że jesteście na wakacjach u babci na wsi. Ten niepowtarzalny klimat jest 
oczywiście nie do podrobienia, ale są sposoby, by przywołać go we własnych czterech kątach. Jak? 
Dwa słowa: styl rustykalny.

KOLEJNY DODATEK 21 CZERWCA 

TEL. 501 091 480
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\\\ PIaSeCZnO
2.06 godz. 19.30 – SoUNDChECK – koncert plenerowy w wykonaniu  
uczestników zajęć Edukacji Muzycznej Centrum Kultury – w ramach  
Rynku Muzycznego pl. Piłsudskiego (Rynek), wstęp wolny
3.06 godz. 11.00 – Warsztaty Sztuczki ze Sztuką. Wielcy artyści  
– malarstwo akcji Jacksona Pollocka
Muzeum Regionalne, pl. Piłsudskiego 10, wstęp 10 zł, obowiązują zapisy
3.06 godz. 15.00 – PIKNIK RoDZINNy – DZIEŃ SĄSIADA W BoGATKACh  
– w ramach 50-lecia oSP Bogatki
Klub Kultury w Bogatkach, ul. Królewska 91, wstęp wolny
4.06 godz. 18.00 – Wernisaż wystawy – Michał Frydrych
Przystanek Kultura, Galeria Przystanek, pl. Piłsudskiego 10
Wystawę można oglądać do końca lipca
4.06 godz. 20.00 – Barok – i nie tylko – Barok – koncert kameralny w wykonaniu 
uczestników zajęć Edukacji Muzycznej Centrum Kultury
Kawiarnia Fryderyk, pl. Piłsudskiego 9, wstęp wolny
5.06 godz. 19.00 – Alicja w Krainie dziwów – premiera Teatru Stuu
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49, wstęp wolny
6.06 godz. 18.00 – Anna Jagodzińska – wieczór autorski
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49, wstęp wolny
Wystawy:
„Malarstwo i biżuteria” – Wystawa Beaty Kwiatkowskiej 
Grupa Plastyczna Piaseczno – Spotkania 
Przystanek Kultura, Kawiarnia Fryderyk, pl. Piłsudskiego 10
Wystawę można oglądać do 15.06 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRa KaLWaRIa
2.06 godz. 19.00 – Wiosenny koncert – wystąpią  
uczniowie ogniska muzycznego, Kino Uciecha. Wstęp wolny
3-4.06 godz. 14.00-18.00 – Zielone Świątki na Urzeczu. Wioska rybacka  
na rynku, warsztaty dla mieszkańców, stoiska rękodzielnicze. Rynek Miejski  
w Górze Kalwarii. Wstęp wolny 
3.06 godz. 18.00 – Występ zespołów ludowych z Urzecza. Gość specjalny  
– Dolina Popradu z Piwnicznej-Zdroju, Rynek Miejski. Wstęp wolny 
Wystawy:
28.05-2.07 – Maria Rutkowska - wystawa malarstwa, Communio Graphis,  
Pijarska 40 

www.kulturagk.pl

\\\ KOnSTanCIn-JeZIORna
2-3.06 godz. 17.00 – warsztaty robienia i zdobienia  
torebek i kapeluszy, KDK, ul. Mostowa 15
3.06 godz. 10.00 – II Mistrzostwa Konstancina Par Brydżowych 2017
KDK, ul. Mostowa 15
4.06 godz. 12.00 – Dzień dziecka w Konstancinie, Park Zdrojowy
6.06 godz. 19.00 – Konstanciński Klub Filmowy – Tilda Swinton
KDK, ul. Mostowa 15 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LeSZnOWOLa
3.06 godz. 16.00 - Muzyczne Powitanie Lata 2017 – koncert 
Lesznowolskiej orkiestry Symfonicznej, filia GoK Lesznowola  
w łazach, ul. Przyszłości 8
4.06 godz. 16.00 – Bajkowa Niedziela, siedziba GoK Lesznowola  
w Janczewicach, ul. Jedności 99 a
4.06 – Festyn Parafialny w kościele pw. Zesłania Ducha Świętego  
w Starej Iwicznej

www.gok-lesznowola.pl

\\\   Ka len Da RiUM KUl tU Ral ne

\\\ gÓRa KalwaRia

\\\ PIASECZNO

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

\\\ ZIeLOne ŚWIąTKI na URZeCZU 
2-4 czerwca zapraszamy na Zielone Świątki na Urzeczu. 
na Rynku w Górze Kalwarii stanie wioska rybacka. Przez 
dwa dni będą odbywały się pokazy związane z pracą i 
życiem rybaków. 

Będzie to merytoryczna i barwna lekcja historii. Rybacy 
przybliżą i pokażą sprzęt połowowy, zajmą się reperacją: 
sieci, wierszy (koszy połowowych), motowęzów (sznurów 
na węgorze i ryby drapieżne). Będzie to również okazja do 
zapoznania się z folklorem Urzecza. Na scenie zaprezentują 
się lokalne zespoły ludowe, kultywujące tradycje Urzecza. 
Na zakończenie wystąpi gość specjalny – Dolina Popradu 
z Piwnicznej-Zdroju. W niedzielę podziwiać będzie można 
orszak umajonych łodzi zielonoświątkowych, które wypłyną 
z Portu w Górze Kalwarii.
Program:
2 czerwca 2017 r. (piątek), Rynek miejski 
10.00 - 16.00 – wioska rybacka, warsztaty dla szkół 
3 czerwca 2017 r. (sobota), Rynek miejski
14.00 – 18.00 – wioska rybacka na rynku, warsztaty dla 
mieszkańców, stoiska rękodzielnicze
18.00 – 20.00 - koncert zespołów ludowych z Urzecza. Gość 
specjalny – Dolina Popradu z Piwnicznej-Zdroju
4 czerwca 2017 r. (niedziela), Port w Górze Kalwarii
9.00 – wypłynięcie orszaku łodzi zielonoświątkowych
10.15 – msza polowa w Nadbrzeżu
11.00 – piknik zielonoświątkowy w Nadbrzeżu
13.00 – wypłynięcie orszaku zielonoświątkowego do Gassów

\\\ „JaK DOBRZe MIeć SąSIaDa” 
W wielu miejscowościach na terenie Gminy Piaseczno 
każdego roku organizowane są pikniki, jarmarki , im-
prezy okolicznościowe, zabawy, rozgrywki sportowe i 
konkursy.
Mieszkańcy poszczególnych miejscowości tłumnie , całymi 
rodzinami biorą w nich udział. Często sami inicjują spot-
kania,  organizują poczęstunek, prezentują się na scenie.  
Dzięki prostemu gestowi zaproszenia sąsiadów na spotka-
nie, dzieląc się własnymi wypiekami, organizując wspólnie 
czas, możemy nawzajem poznać się i polubić – bez względu 
na wiek czy pochodzenie. Zabawa na świeżym powietrzu, 
spotkanie przy grillu czy święto ulicy – jest wiele sposobów 
na spędzenie czasu wspólnie z sąsiadami i sąsiadkami. 
W tym roku Centrum Kultury w Piasecznie zainicjowało ( 
wzorem innych tego typu wydarzeń w całym kraju)  cykl 
spotkań organizowanych przez Kluby Kultury  (placówki 
terenowe Centrum ) pod wspólną nazwą DZIEŃ SĄSIADA. 
Pierwszy z nich odbędzie się już w najbliższą sobotę w Bo-
gatkach. Jest to impreza połączona z 50 - leciem powstania 
ochotniczej Straży Pożarnej Bogatki. W programie między 
innymi koncert Piaseczyńskiej orkiestry Dętej, Teatr KoP – 
spektakl „To już lato”, pokazy tańca , warsztaty bębniarskie, 
koncert Latino – Pedro de Guevara ( Kostaryka) oraz zabawa 
taneczna.
Kolejne Dni Sąsiada odbędą się : w nowo powstałym obiekcie 
sportowo-kulturalnym w Woli Gołkowskiej już 10 czerwca 
oraz 24 czerwca w orzeszynie. Serdecznie zapraszamy.

\\\ WaRSZTaTy STyLIZaCJI LaT 20. I 30. 
Zapraszamy wszystkich pasjonatów mody na warsztaty 
stylizacji. 
Czekamy na tych, którzy 11 czerwca planują wziąć udział w 
Paradzie Retro podczas Dni Konstancina, ale także wszyst-
kich, którzy chcą dowiedzieć się więcej o modzie lat dwu-
dziestych i trzydziestych.
Warsztaty robienia oraz strojenia kapeluszy i torebek odbę-
dą się w hugonówce, przy ul. Mostowej 15, w dniach 2 oraz 
3 czerwca w godzinach 17.00-20.00. Warsztaty stylizacji 
ubioru odbędą się przy ul. Pułaskiego 72 organizowane są 
przez Kulturalny Klub DRABINA 5 czerwca w godzinach 
17.30-19.30 w oSP Skolimów. 

\\\ II MISTRZOSTWa KOnSTanCIna PaR 
BRyDżOWyCH 2017 
Po raz drugi na terenie gminy Konstancin-Jeziorna odbę-
dą się Mistrzostwa Konstancina Par Brydżowych 2017.
Mistrzostwa rozgrywane będą według zasad, jakie obo-
wiązują w brydżu sportowym. Ze względu na ograniczoną 
liczbę miejsc zgłoszenia par należy nadsyłać wcześniej na 
adres atubrydz@wp.pl. Nie pobieramy opłat wpisowych, 
natomiast będzie można wygrać nagrody finansowe oraz 
puchary i medale. Zapraszamy nie tylko zawodników, lecz 
także kibiców, którzy chcieliby zobaczyć, jak wygląda brydż 
w wydaniu sportowym. Sobota, 3 czerwca, godz. 9.45-15.00, 
KDK, ul. Mostowa 15 (hugonówka). Szczegółowych informa-
cji udziela sędzia Mistrzostw Janusza Maliszewskiego pod nr 
tel. 605-655-382.

\\\ ZIeLOne ŚWIąTKI W CISZyCy 
W niedzielę, 4 czerwca o godz. 15 zaczną się Zielone 
Świątki w Ciszycy (plac sołecki). 
Festyn rodzinny, łączący w sobie zabawę, obchody kościel-
nego święta, a także nawiązujący do ludowych obyczajów, 
kultywowanych kiedyś na nadwiślanych terenach. Tradycje 
Zielonych Świątek nad Wisłą są bowiem związane zarówno 
ze staropolskimi obrzędami, mającymi zapewnić urodzaj, jak 
i z unikalną kulturą olędrów, którzy niegdyś zamieszkiwali 
dawne Urzecze. Piknik nie tylko zapewni wspaniałą rodzinną 
zabawę, lecz także przybliży kulturę regionu. Rozpocznie 
go msza święta (godz. 15). Na scenie wystąpią różnorodni 
artyści, m.in. lokalne grupy taneczne i zespoły ludowe. Dzieci 
będą mogły wziąć udział w wielu grach i zabawach. Nie 
zabraknie również kiermaszu z rękodziełem, regionalnych 
przysmaków, dmuchańców, grilla oraz zabawy tanecznej. 
Tradycyjnie tegoroczne Święto spędzimy w Ciszycy wspólnie 
z panią sołtys Iwoną odolińską. Gwiazdą wieczoru będzie 
zespół Bobi (godz. 18). Wstęp wolny
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\\\ POwiat

W A-klasowych derbach 
powiatu piaseczyńskiego nie 
brakowało emocji. ogólny obraz 
meczu zepsuł nieco sędzia.

W ostatnią sobotę na stadionie w 
oborach odbyły się wielkie der-

by powiatu piaseczyńskiego w A-klasie 
– rezerwy Klubu Sportowego Konstan-
cin podejmowały drugą drużynę MKS-u 
Piaseczno. Derbową atmosferę czuć już 
było jeszcze przed pierwszym gwizd-
kiem sędziego. Na boisku zameldowało 
się kilku graczy znanych z boisk czwar-
toligowych – między innymi: Patryk 
Kościanek, Kacper Jadacki, Paweł Na-
wrocki, a także hubert Skrzypek. Kibice 
od samego początku żywo reagowali na 
wydarzenia boiskowe, a dotyczyło to 
zwłaszcza decyzji, które podejmowała 
trójka sędziowska.

Już w pierwszej minucie meczu 
mieliśmy protesty zawodników z Kon-
stancina, kiedy jeden z ich piłkarzy 
upadł w polu karnym. Sędzia jednak 
zdecydował się nie odgwizdywać kar-
nego. W przeciwieństwie do wielu nud-
nych spotkań na tym szczeblu ligowym 
tego dnia mieliśmy kilka naprawdę 
ciekawych akcji, a i tempo gry, pomimo 
upału, wyglądało całkiem nieźle. Jako 
pierwsi na prowadzenie wyszli gracze z 
Piaseczna za sprawą celnego uderzenia 

z dystansu Patryka Kościanka. Jeszcze 
w pierwszej połowie sędzia wskazał 
na wapno, gdy w okolicach linii pola 
karnego doszło do faulu na zawodniku 
Konstancina. Piłkarze z Piaseczna mieli 
niemałe pretensje do arbitra spotkania 
w związku z tą sytuacją. Do piłki pod-
szedł Tomasz Folwarski i pewnie wy-

korzystał jedenastkę. Na przerwę obie 
drużyny schodziły przy wyniku 1:1.

W drugiej części również nie bra-
kowało groźnych sytuacji, ale najwięcej 
działo się w 70 minucie, kiedy to wy-
chodzący sam na sam z bramkarzem 
Patryk Kościanek został sfaulowany 
przez łukasza Kaczmarczyka. Faul był 
ewidentny. Sędzia pokazał obrońcy 

KS-u czerwoną kartkę, czym wzbudził 
ogromne niezadowolenie na ławce re-
zerwowych Konstancina, wydaje się, że 
całkiem uzasadnione. Karnego wykonał 
Patryk Zieliński, ale znakomitą paradą 
popisał się bramkarz Marcin Rosłonek. 

Mimo gry w osłabieniu gospodarze 
wcale nie byli gorsi, ostatecznie mecz 
zakończył się wynikiem 1:1.

\\\   najważniejsza  
interpretacja

– od samego początku widać było 
naszą dominację na boisku, ale brako-

wało wykończenia, „kropki nad i”. Bram-
ka Kościanka spowodowała, że rywale 
zamurowali się pod bramką, a zejście 
Jadackiego i Nawrockiego w przerwie 
pozbawiło ich argumentów na boisku. 
Sam fakt, że po strzelonej bramce ry-
wale od razu zaczęli grać na czas, mówi 
wiele. Potem mimo gry w 10 byliśmy 
zespołem znacznie lepszym od rywala 
– powiedział po meczu szkoleniowiec 
rezerw KS-u Michał Madeński, którego 
zespół tydzień wcześniej rozgromił na 
wyjeździe 5:1 Laurę Chylice.

Po końcowym gwizdku sędziego za-
pewne jeszcze przez dłuższy czas wiele 
będzie się mówiło o postawie arbitra 
Macieja Kostyry w tym meczu. Nie był 
on konsekwentny w swoich decyzjach, 
przy faulach, które normalnie zasłu-
giwałyby nawet na czerwoną kartkę, 
trzymał kartoniki schowane głęboko w 
kieszeni. Głównie z jego powodu atmo-
sfera była dosyć nerwowa, ewidentnie 
miał problemy, by zapanować nad za-
wodnikami. Ponadto podejmował on 
dosyć absurdalne decyzje, jak trzykrot-
ne nakazanie zawodnikowi wznowie-

nia gry w okolicach jego własnego pola 
karnego. 

– Zostawcie to mojej interpretacji 
– informował piłkarzy w trakcie meczu 
arbiter.

– Uważam, że nie popisał się w tym 
spotkaniu. Zaczął od błędu i nie podyk-
tował w 1 minucie meczu karnego dla 
nas, a potem seriami się gubił. W moim 
odczuciu bardzo słabo poprowadził te 
zawody, zważywszy na fakt, że był to 
jego 1 000 mecz – skomentował pracę 
arbitra trener Michał Madeński.

Wypada tylko życzyć sędziemu lep-
szej formy w kolejnych meczach.

W innym spotkaniu A-klasy ostatnia 
w tabeli Korona Góra Kalwaria wygrała 
wysoko z rezerwami Raszyna 4:2, Spar-
ta II Jazgarzew zwyciężyła 1:0 w starciu 
z Jednością Żabieniec, a Laura Chylice 
przegrała u siebie z GLKS Nadarzyn 2:3.

Do końca sezonu pozostały jeszcze 
trzy kolejki. obecnie na czele stawki 
znajduje się Ursus II Warszawa, punkt 
mniej posiada Jazgarzew, a 8 oczek 
straty do wicelidera ma Konstancin. 
W nadchodzący weekend odbędzie się 
mecz na szczycie, czyli Sparta kontra 
Ursus. Można powiedzieć, że ekipy, któ-
re awansują do ligi okręgowej, są już 
znane, ale wszystko się jeszcze okaże w 
najbliższej serii gier.

Tekst i zdjęcia RL

\\\ PIASECZNO

Dziewczynom należą się  
wielkie brawa za walkę 
do samego końca.

S ytuacja w tabeli przed ostatnią ko-
lejką piłkarskiej Ekstraligi kobiet 

nie prezentowała się zbyt przyjaźnie dla 
zawodniczek klubu Gosirki Piaseczno. 
W starciu z głównym rywalem o pozo-
stanie w lidze AZS PSW Biała Podlaska 
podopieczne trenera Mariusza Malarza 
odniosły wysoką porażkę 0:4. o utrzy-
maniu się Piaseczna w najwyższej lidze 
piłki nożnej kobiet w Polsce zadecy-
dować miał ostatni mecz wyjazdowy 
przeciwko również walczącej „o życie” 
ekipie Sztormu Gdańsk, a oprócz tego 
Gosirki musiały liczyć na wygraną swo-
ich koleżanek z AZS-u UJ Kraków, które, 
zapewniwszy sobie bezpieczne miejsce 
w stawce już jakiś czas temu, rozgrywa-
ły na swoim boisku spotkanie z Białą 
Podlaską. Mało kto dawał dziewczynom 
z Piaseczna jakiekolwiek szanse na po-
zytywny dla nich scenariusz, ale kolejny 
raz okazało się, że piłka nożna to sport, 

w którym wszelkie przewidywania nie 
odgrywają najmniejszej roli i wszystko 
może się wydarzyć.

W kluczowym starciu Gosirkom 
udało się pokonać rywalki 2:1, a autor-
kami bramek zostały: Magdalena Dudek 
oraz Angelina Ignatjeva. Podobnym wy-
nikiem zakończyło się spotkanie AZS-u 
UJ Kraków, dzięki czemu w następnym 
sezonie piaseczyńscy kibice nadal będą 
mogli wspierać swoje zawodniczki, do-
pingując je na meczach Ekstraligi.

Co ciekawe, losy drużyny mogły 
potoczyć się zupełnie inaczej, gdyby 
nie... walkower dla Gdańska w meczu 
z olimpią Szczecin. Przy wypełnianiu 
protokołu meczowego nastąpiła pomył-
ka i jedna z piłkarek, która pojawiła się 
na boisku w drugiej połowie, nie została 
do niego wpisana, w związku z czym 
wynik został zweryfikowany na nieko-
rzyść Sztormu.

Mistrzem obecnego sezonu Eks-
traligi został Medyk Konin, a za jego 
plecami zameldował się Górnik łęcz-
na. Trzecie miejsce zajęła drużyna AZS 
PWSZ Wałbrzych.

Rafał Lipski

\\\ gÓRa KalwaRia

Zawodnicy klubu Bushi Team 
zdobyli aż trzy medale.

W maju we francuskim Lyonie zo- 
stały rozegrane Mistrzostwa 

Europy Karate Kyokushin 2017. Na 
imprezie w barwach Polski wystąpiło 
sześciu reprezentantów klubu Bushi 
Team. Zawodnicy pokazali się z bardzo 
dobrej strony.

Złoty medal w kategorii juniorzy 
16-17 lat, -70 kilogramów zdobył Adam 
Stępniak. Na drodze do zwycięstwa sta-
wali mu karatecy między innymi z Rosji, 
hiszpanii, Turcji, a w finale czekał go 
pojedynek z zawodnikiem z Polski.

Drugą osobą, która stanęła na pierw- 
szym stopniu podium, była Patrycja Le-
wandowska. W półfinale pokonała ona 
zawodniczkę z Węgier, po czym wygry-
wając w trudnym pojedynku przeciw-
ko koleżance z Serbii, sięgnęła po złoty 
krążek.

W kategorii seniorzy +40 lat, -85 
kilogramów wystąpiło łącznie aż 26 za-
wodników z 10 krajów. o zwycięstwo w 
niej walczył Sławomir Pietrzyk, który 
ostatecznie został wicemistrzem Euro-
py, ulegając w finale reprezentantowi 
Rosji.

Wszystkim medalistom gratuluje-
my sukcesu i życzymy kolejnych trium-
fów na następnych turniejach.

RL

SPORT

Pretensje zawodników KS-u do sędziego

 Radość graczy z Piaseczna

 Marcin Rosłonek broni rzut karny

Drużyna Gosirek Piaseczno zostaje w Ekstralidze

Reprezentanci klubu Bushi Team

Derby pełne kontrowersji

Cud w Ekstralidze

Mistrzowie
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o statnio pisaliśmy, by przygotowu-
jąc się do rozmowy, pamiętać o 

poznaniu firmy, do której aplikujemy 
i by podkreślać swoje atuty podczas 
rekrutacji. Możemy to zrobić m.in. mó-
wiąc o tym, co zyska przedsiębiorstwo, 
zatrudniając właśnie nas. Nie zaszkodzi 
przedstawić swoje pomysły na uspraw-
nienie pracy, poprawę organizacji i 
zwiększenie innowacyjności. Możemy 
też zaproponować nasze sposoby na 
pozyskanie nowych klientów i wprowa-
dzenie na rynek produktów. 

Podczas rozmowy ważna jest szcze-
rość. Jeśli padną pozornie niewygodne 
dla nas pytania o niepowodzenia w po-
przednio prowadzonych projektach czy 
przerwie w zatrudnieniu, nie okłamuj-
my rekrutera. łatwo jest sprawdzić, ja-
ka jest prawda, chociażby dzwoniąc do 
poprzednich pracodawców. Nie bójmy 
się zatem mówić o swoich słabościach 
i porażkach, ale podkreślajmy, jak one 
nas ukształtowały i czego się dzięki nim 
nauczyliśmy. Pokażmy, że potrafimy 
uczyć się na błędach i wyciągać z nich 
wnioski na przyszłość. Można się także 
odwołać do sukcesów, które udało się 
wypracować po porażce. Dzięki temu 
potencjalny pracodawca zobaczy, że je-
steśmy zdeterminowani, nie poddajemy 
się i umiemy przekuwać swoje porażki 
w sukcesy.

Warto też słuchać rekrutera i reago-
wać na informacje, które od niego otrzy-

mujemy. Analiza prowadzona na bieżą-
co potwierdza nasze zaangażowanie, 
pewność siebie, kreatywne myślenie i 
inteligencję. Pokazuje też, że umiemy 
uważnie słuchać, „czujemy” pracę, o 
którą się staramy i jesteśmy w stanie 
zaznaczyć swoją rolę w pracy zespoło-
wej. Rekruter może być pod wrażeniem 
tego, że nawet w dość stresującej sytu-
acji jesteśmy w stanie zabrać głos i nie 
boimy się wyrażania swojego zdania.

– Zawsze pozytywnie zaskakuje 
mnie podczas rozmów, gdy przyszły 
pracownik reaguje na to, co do niego 
mówię, nie jest bierny, tylko przetwarza 
informacje i prowadzi ze mną dialog. 
Często ktoś chce się popisać swoją wie-
dzą, ale ignoruje to, że go poprawiam i 
podpowiadam pewne rozwiązania. Nie 
o to nam chodzi, zależy nam na współ-
pracy i słuchaniu siebie nawzajem – 
przyznaje specjalista hR.

o czym jeszcze warto pamiętać 
podczas rozmowy o pracę? Za tydzień 
kolejne porady.

Zabłyśnij na rozmowie, cz. 2
Kolejne porady dla osób,  
które wybierają się  
na rozmowę rekrutacyjną.

O g ł O s z e n I e

O g ł O s z e n I e
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DaM PRaCĘ 

Poszukujemy osoby do pracy w re-
cepcji w Hotelu Solec, oraz hotelowej 
restauracji, okolice Piaseczna i Góry 
Kalwarii. Praca w systemie zmiano-
wym (12/12) również w weekendy  
i święta. Wymagania: znajomość jęz. 
angielskiego w stopniu komunikatyw-
nym, obsługa komputera, umiejętność 
pracy w zespole. tel.: 603373161,  
mail: marketing@hotelsolec.pl

Zatrudnię pracownika do Salonu  
Prasowego InMedio w Piasecznie 
na stanowisko kasjer/sprzedawca. 
Gwarantujemy umowę o pracę oraz 
atrakcyjne wynagrodzenie. Osoby za-
interesowane prosimy o przesłanie 
CV mailem: rekrutacjasalonik@wp.pl  
lub kontakt telefoniczny 504-758-137 

zatrudnię tynkarzy, murarzy,  
pracowników do remontów  

i wykończenia tel 883 377 711 

Zatrudnię zaopatrzeniowca/ 
konserwatora do warsztatu  
samochodowego Auto Wist  
w Górze Kalwarii Wymagania: kat B,  
sumienność, punktualność, zdolności 
manualne, wysoka kultura osobista                                    
tel. 601 394 883

Zatrudnimy na etat, umowa  
o pracę, do pielęgnacji koron drzew 
i wycinki młodego mężczyznę                             
tel. 660-559-404,22/757-53-50

Firma z okolic Piaseczna zatrudni 
pracowników do lakierni proszkowej, 
umowa o pracę, praca stała,  
atrakcyjne wynagrodzenia kontakt 
tel. 22 727 56 65, 501 262 211

zatrudnię kobiety do pracy w mar-
kecie psb Mrówka góra kalwaria 
(umowa, zus), tel. 607 380 467 

Przyjmę do pracy kobiety i mężczyzn 
- sprzątanie klatek schodowych  
na terenie Piaseczna. Proszę dzwonić 
w godzinach: 10-14, 662 300 312

Zatrudnię kierowcę Pomocy Drogowej 
z kat „C” - wymagana dyspozycyjność 
na pełen etat lub 1/2. Tel-601-394-883

Do serwisu reklamacyjnego Ikea  
z doświadczeniem w montażu mebli, 
prawo jazdy kat. B tel.604907220  
(po 20.00)

Praca jako dietetyk w Ząbkach  
do końca sierpnia, potem  
w Konstancinie. Kontakt: 
a.filipowicz@dussmann.pl

Panią do sklepu z odzieżą używaną  
w Piasecznie, na 1/2 etatu.  
Tel-513 044 702, 608 453 006

zatrudnię serwisanta ogumienia  
i pomocnika, chylice tel. 227564097 

Kucharz Produkcyjny, Piaseczno. tel 
-691-374-691, katarzyna.starzynska@
Belvedere.com.pl

poszukuje pracownika lub fachowca 
do Elewacji. 785 199 183

Kierowca w Konstancinie, praca  
w weekendy w godz. 6.00-13.00.  
tel. 508-318-341

Do prowadzenia domu. Wymagane 
dobre gotowanie i prawo jazdy.  
tel- 660 416 575

zatrudnię fryzjerkę do salonu  
w łazach tel.503 018 891

Ekspedientka - Cukiernia Buchman, 
Konstancin-Jeziorna. tel-607 090 116

Praca od zaraz, Call Center  
Góra Kalwaria oraz Warszawa.  
tel-730 266 999

Kasjer na Stacji Paliw w Tarczynie 
605276594

zatrudnię ekspedientki spożywczy 
„groszek” ustanów, bobrowiec,  
gołków, tel. 508 23 85 86

przyjmę do pracy handlowca - sprze-
dawcę do komisu samochodów cię-
żarowych, prawo jazdy kat. c, łazy k. 
Magdalenki, tel. 604 626 444 

Cukiernika, pomoc, osobę  
do sprzątania, tel. 608 079 659

Praca czeka na FRYZJERA/FRYZJERKĘ 
w Konstancinie w Instytucie Dr Eris, 
tel. 695 151 616

Zatrudnię: ślusarz-spawacz; ślusarz, 
lakiernik proszkowy, konstruktor – 
wyroby z blachy, rur i profili. Gołków 
k/Piaseczna, tel. 602 253 180,  
e-mail: jozefmalecki@wp.pl

Stolarz, pomocnik stolarza,  
tel. 501 212 937

Zatrudnię kierowcę kat. B oraz C 
Warszawa, tel. 533 311 533

DRUKARZ FLEKSOGRAFICZNY, za-
trudnimy operatora do samodzielnej 
obsługi maszyny drukarskiej w firmie 
produkcyjnej w Drwalewie (05-651) 
tel. 22 757 84 05

Carrefour Express - ekspedient-
kę, ekspedienta, Wólka Kozo-
dawska, Gabryelin, Piaseczno,                                          
tel. 508 288 773

Drukarnia cyfrowa zatrudni drukarzy 
z doświadczeniem i do przyuczenia, 
tel. 602 424 170

Zatrudnimy Panią do pracy w sklepie 
ekologicznym, tel. 603 68 65 61

Zatrudnię kierowcę kat. C+E, praca 
pod spedycją Raben tel.503 055 079

Zatrudnię stolarza, pomocnika stolarza 
-pełny etat, dobre wynagrodzenie - 
Góra Kalwaria tel.602 138 163

sZUKaM PRaCy 

doświadczona opiekunka dla osób 
starszych, piaseczno i okolice.  
Tel- 534 824 355

doświadczona niania na weekendy, 
niemobilna Góra Kalwaria  
tel. 668 974 728 

UsŁUgi 

Laureat Perły Mazowsza 2016 sala 
weselna Biały Dworek w Prażmowie 

– zapraszamy tel. 722 202 966  
www.salaweselnaprazmow.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMON-
TY od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI 
Tel-502 093 588, 22 756 57 63

usługi koparkowe. przewóz piachu, 
żwiru i tłuczniu. tel. 605 825 237, 
603 357 962

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00, 
603 310 223, 601 623 480 

AABRAXAS - tłumaczenia  
tel. 22 711 64 26 , 607 685 074

AUTOMATYKA, napędy do bram 
-przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339 

pozwy sądowe, rozwodowe, majątko-
we, spadkowe. tel-796 600 659 

koszenie trawy itp. twoją kosiarką. 
500466774

Oczyszczanie działek, zakładanie 
trawników, ogrodnicze 519 874 891

Transport, przeprowadzki.  
tel-511 726 698

Profesjonalna korekta lakieru  
samochodowego - POLERKA.  
Tel. 513 933 115

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Rolety, plisy, moskitiery, żaluzje,  
producent i montaż. tel 602 380 218

Glazura, terakota samodzielnie.  
Tel- 694 126 583

Ogrody-Koszenie-Trawnika-Zarośli 
603315531

Glazura, gres, hydraulika 601219 482

TYNKI AGREGATEM 533125444

Tynki tradycyjne, gipsowe 604415352 

GEODETA tel. 516070915

Studnie 601 231 836

Dachy, podbitka 692194998

Wycinka drzew 574 981 370

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  

Krycie dachów, naprawy,  
tel. 511 928 895

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Wylewki agregatem, tel. 668 327 588

Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588

Remonty - budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Docieplanie budynków, tanio,  
solidnie, tel. 507 768 230

Dachy papa termozgrzewalna,  
tel. 502 473 605

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Rynny, daszki, tel. 512 256 799

Remonty, tel. 505 970 480

Glazurnicze, tel. 660 130 799

Hydrauliczne, tel. 660 130 799

sPRZeDaM 

Działka rolna 1,35 ha gmina  
Głowaczów. 10zł/m2 cena  
do negocjacji. Tel. 511027765

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 602 77 03 61

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 791 394 791

aUtO-MOtO KUPiĘ 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka 
od ręki. tel. 510 210 692

niRUCHOMOŚCi wynaJeM 

Budynek wolnostojący,  
(parter - produkcyjno-magazynowy, 

piętro - mieszkalne) ok. 400m2, 
wszystkie media. Zalesie Dolne.  
tel-601 221 644, 601 223 972 

budynek wolnostojący, (parter 
produkcyjno-magazynowy, piętro 
biurowo-mieszkalne) ok. 400 m2, 
wszystkie media. Zalesie dolne. 
tel. 601 221 644, 601 223 972

Noclegi od 8 ZŁ+ 574661588 

Dla PAR 2x300+ 797799002 

Magazyny w Antoninowie - ochrona 
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370

nieRUCHOMOŚCi sPRZeDaM 

Okazja - Sprzedam tanio pawilon 
handlowy na bazarku w piasecznie. 
Tel-601 303 349

Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy, linia 
brzegowa, media, www.cesardzialki.
pl, tel. 605 099 422

działka budowlana 1000 m2  
prażmów, tel. 602 77 03 61 

nieRUCHOMOŚCi KUPiĘ 

Kupię mieszkanie lub mały  
domek w Piasecznie, spłacę  
zadłużenie, gotówka od ręki.  
tel. 728 890 129

ZDROwie 

Pijawki lekarskie, larwoterapia, 
Konstancin-Jeziorna, Piasta 21, 
602793303 www.hirudolek.com.pl

LECZENIE PIJAWKAMI,  
RUNÓW UL. SOLIDARNOŚCI 49,  
tel-516 172 275

Dom opieki Piaseczno  
Tel: 601 870 594, 22 75 72 019

Usługi pielęgniarskie z dojazdem,  
tel. 516 980 906

gastROnOMia 

Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a,  22 717 00 00

tURystyKa 

7 DNI Z WYŻW MAZURY LAS JEZIORO 
www.szczepankowo.pl tel 896211780

FINANSE 

Kredyty i Pożyczki wieloratalne  
dla wszystkich. Tel.608-541-272

OGłOSZENIA

\\\  OgŁOsZenia DROBne

Zamów 
ogłoszenie 

drObne 
za 

drObne
tel. 786 202 066

nie chcesz codziennie stać  
w korkach do warszawy?  
szukasz pracy w piasecznie?
jeśli masz doświadczenie w pracy jako sprzedawca 
/telesprzedawca, chcesz udoskonalić swoje umiejętności, 
ważne są dla ciebie stabilne zatrudnienie i możliwość 
zarobienia pieniędzy, dołącz do naszego zespołu  
specjalistów ds. sprzedaży powierzchni reklamowej.
zapraszam: wyślij cV na adres:  
a.malaczek@przegladpiaseczynski.pl  
lub zadzwoń 786 202 606  
– odpowiem na Twoje pytania.  

kierownik działu reklamy
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3 WRZEŚNIA IX FROG RACE

7 PAŹDZIERNIKA BIEG ŚW. FRANCISZKA

17 CZERWCA EKIDEN – II MARATON  
POWIATU PIASECZYŃSKIEGO SZTAFET

15 PAŹDZIERNIKA BIEG ZŁOTYCH LIŚCI

25 CZERWCA BIEG ŚW. JANA

10 GRUDNIA CROSS MIKOŁAJKOWY

IMPREZY BIEGOWE 2017. ZAChęCAMY DO UDZIAłU!

ROZBIEGAJMY PIASECZNOJubileuszowa Piątka

\\\ PIASECZNO

W sobotę 27 maja odbyła się 
piąta Piaseczyńska Piątka.

Impreza sportowa, która miała na 
celu popularyzację biegania, aktyw-

ności fizycznej i zdrowego stylu życia, 
przyciągnęła na Stadion Miejski w Pia-
secznie wielu mieszkańców i nie tylko. 

Pojawili się też zawodnicy z Grodziska 
Mazowieckiego, Chynowa, Nadarzyna 
czy Warszawy. Uczestnicy mogli wziąć 
udział w trzech kategoriach: najmłodsi 
biegli w Biegu Krasnali na 200 m, starsi 
startowali natomiast w Biegu Rodzin-
nym na 1 km lub Biegu Głównym na 
5 km. Przed tym ostatnim odbyła się 
tradycyjna wspólna rozgrzewka. Z po-

wodu nieoddanego do użytkowania 
wiaduktu na al. Kalin, biegacze mieli za 
zadanie przebiec dwa kółka po wcześ-
niej wyznaczonej trasie ulicami al. Kalin, 
ul. Świętojańska, Czajewicza i powrót 
na stadion. W Biegu Głównym trium-
fowali Krzysztofa Wasiewicz i oliwia 
Malamon.

– Po raz kolejny zorganizowali-
śmy bieg, którego nie można było się 

wstydzić. ogromnym za-
skoczeniem był start aż 127 
najmłodszych zawodników 

urodzonych przed 2009 rokiem, a i Bieg 
Rodzinny też obfitował w dużą liczbę 
biegaczy, bo wystartowało 130 osób –
mówi Wiesław Paradowski.

Podczas imprezy nie zabrakło też 
atrakcji dla całej rodziny, w tym euro-
bungee, z którego dzieci mogły korzy-
stać za darmo.

organizatorami Piaseczyńskiej 
Piątki byli Gmina Piaseczno, Stowarzy-
szenie Kondycja, Akademia Biegowa i 
Zakochajmy Polskę, współorganizato-
rami GoSiR Piaseczno i Ramzes Agencja 
Marketingowa. Sponsorami nagród dla 
uczestników zostali Decathlon, Beko, 
Lirene oraz Livro.pl. Patronat medialny 
nad wydarzeniem objęły Radio ESKA  
i tygodnik „Przegląd Piaseczyński”. 

aDBieg Krasnali

Bieg Rodzinny na 1 km

Zadowoleni medaliści

Humory dopisywały

R E K L A M A


